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I Wprowadzenie 

 

Raport z konsultacji jest podsumowaniem procesu zbierania opinii w zakresie zleconego firmie  

ARG Projektowanie Inwestycyjne sp. z o.o., przez ZarzŃd Dr·g Miasta Krakowa przygotowania 

opracowania pn. ñPoprawa komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: 

Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska  

wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla - wielowariantowa koncepcja". Konsultacje odbywağy 

 siň w dniach od 4 do 29 paŦdziernika 2021 roku. 

  

II Podstawa prawna konsultacji 

  

Konsultacje spoğeczne zostağy zorganizowane w oparciu o uchwağň Nr CXI/2904/18 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 26 wrzeŜnia 2018 roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji  

z mieszkaŒcami Gminy Miejskiej Krak·w oraz KrakowskŃ RadŃ DziağalnoŜci PoŨytku Publicznego  

lub organizacjami pozarzŃdowymi, o kt·rych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku  

o dziağalnoŜci poŨytku publicznego i o wolontariacie projekt·w akt·w prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczŃcych statutowej tych organizacji.  

  

Do przygotowania i przeprowadzenia konsultacji posğuŨono siň teŨ wewnňtrznymi wytycznymi ZarzŃdu 

Dróg Miasta Krakowa (ZDMK) w zakresie konsultacji. 

  

III Cel i przedmiot konsultacji 

  

Celem konsultacji byğo przede wszystkim zebranie opinii, ale teŨ umoŨliwienie zaprezentowania 

potrzeb, r·Ũnych interesariuszy i uŨytkownik·w publicznej przestrzeni Klin·w. Podczas konsultacji 

spoğecznych Wykonawca przedstawiğ wstňpne rozwiŃzania projektowe dotyczŃce planu poprawy 

komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej oraz budowy tzw. ulicy Nowej Bartla (przedğuŨenie do ul. Zawiğej). 

Konsultacje zostağy zorganizowane na wczesnym etapie projektowania i ich gğ·wnym zamierzeniem 

byğo przedstawienie spoğecznoŜci przygotowanych przez Wykonawcň wariant·w oraz zebranie uwag  

i opinii w celu dokonania wyboru optymalnego rozwiŃzania dla inwestycji. 

  

IV Informacje o sposobie przeprowadzenia konsultacji 

  

1. Lokalizacja obszaru poddanego konsultacjom 

  

Konsultacje byğy prowadzone przez ZarzŃd Dr·g Miasta Krakowa i firmň ARG Projektowanie 

Inwestycyjne sp. z o.o. Konsultacje dotyczyğy obszaru Krakowa poğoŨonego w poğudniowych 

dzielnicach Kliny Borkowskie, Kliny-Zacisze. W zakresie planowanej budowy ulicy tzw. Nowej Bartla 

obejmowağy obszar wyznaczony przebiegiem ulic Michağa Korpala, Wğadysğawa Krygowskiego  
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do skrzyŨowania z ulicŃ prof. Wojciecha Marii Bartla oraz ulicy Borkowskiej do skrzyŨowania z ulicŃ 

ZawiğŃ. Natomiast w zakresie poprawy komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej obszar projektowania obejmuje 

rozbudowň skrzyŨowaŒ ulicy Zawiğej z ulicami KobierzyŒskŃ, Komuny Paryskiej, BorkowskŃ i SkoŜnŃ. 

 

2. Termin, zastosowane formy konsultacji 

 

Termin  

Konsultacje odbyğy siň w terminie od 4 do 29 paŦdziernika 2021 roku. Ze wzglňdu na panujŃcy  

na obszarze kraju stan epidemii Covid-19, wywoğany wirusem SARS-CoV-2, zgodnie  

z RozporzŃdzeniem Ministra Zdrowia z dn. 20 marca 2020 roku w sprawie ogğoszenia na obszarze 

Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii, zdecydowano o zastosowaniu wszelkich moŨliwych form 

konsultacji spoğecznych, kt·re nie stanowiğyby potencjalnego zagroŨenia zdrowia dla uczestnik·w.  

 

Ramy czasowe procesu konsultacji: 

27 wrzeŜnia 2021 ï zapowiedŦ konsultacji spoğecznych, 

4 paŦdziernika 2021 ï ogğoszenie rozpoczňcia konsultacji, 

29 paŦdziernika 2021 ï zakoŒczenie konsultacji. 

 

Zastosowano nastňpujŃce trzy formy konsultacji spoğecznych: 

  

Forma 1 - spotkanie konsultacyjne 

Celem spotkania, kt·re odbyğo siň w dniu 7 paŦdziernika 2021 roku byğo zaprezentowanie dotychczas 

wypracowanych wstňpnych rozwiŃzaŒ projektowych. W spotkaniu wziňli udziağ przedstawiciele ZarzŃdu 

Dr·g Miasta Krakowa, Wykonawca, jak i zaproszeni mieszkaŒcy, w tym przedstawiciele Rady Dzielnicy 
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X Swoszowice. W spotkaniu uczestniczyli teŨ przedstawiciele ZarzŃdu Transportu Publicznego  

w Krakowie i Wydziağu Miejskiego InŨyniera Ruchu Urzňdu Miasta Krakowa.  

Spotkanie odbyğo siň za poŜrednictwem platformy do spotkaŒ przez Internet - Zoom, dodatkowo byğo 

retransmitowane na profilu ZDMK w serwisie Facebook. Przebieg spotkania zostağ zarejestrowany. 

Nagranie wideo dostňpne jest na kanale YouTube ZDMK: 

Peğne nagranie: 

https://www.youtube.com/watch?v=6PUPjCH7GuU&t=280s  

Fragment z om·wieniem przez projektanta aktualnego na dzieŒ 7.10.2021 etapu planowania: 

https://www.youtube.com/watch?v=yeTH3JuxrPE&t=0s 

 

Celem spotkania byğo zaprezentowanie zağoŨeŒ wielowariantowej koncepcji poprawy komunikacji  

w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, 

Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla oraz zebranie uwag, kt·re pozwolŃ 

inwestorowi i projektantowi wybraĺ wariant optymalny koncepcji. UwzglňdniajŃcy obowiŃzujŃce prawo, 

wytyczne jednostek miejskich, warunki branŨowe, ale przede wszystkim satysfakcjonujŃcy 

mieszkaŒc·w. 

 

Moderatorka po przedstawieniu zaproszonych goŜci, okreŜleniu zasad spotkania oraz szczeg·ğowym 

opisaniu cağoŜci procesu partycypacyjnego, przekazağa gğos przedstawicielowi zespoğu projektant·w, 

Szczepanowi Garpielowi z firmy ARG sp. z o. o.  

 

Projektant przedstawiğ wstňpnŃ koncepcjň budowy ul. Nowa Bartla, drogi klasy Z (zbiorczej) zgodnie  

z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego (MPZP) w korytarzu przewidzianym w MPZP 

ĂKliny Poğudnieò w dw·ch zakresach: 

1. poğŃczenie od ul. Zawiğej do planowanego ronda zlokalizowanego za pňtlŃ autobusowŃ Kliny 

Zacisze w orientacyjnym miejscu wskazanym w MPZP ĂKliny Poğudnieò, 

2. koncepcja poprawy komunikacji w ciŃgu ul. Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ na odcinku 

od ul. KobierzyŒskiej do ul. ŧywieckiej. 

Zaprezentowağ koncepcjň dwuwariantowŃ ï pierwszy wariant zakğadajŃcy budowň rond, drugi budowň 

skrzyŨowaŒ dostosowanych pod sygnalizacjň ŜwietlnŃ.  

 

Poruszane w trakcie spotkania zagadnienia oraz zgğaszane pytania i postulaty: 

Przedstawiciel firmy ARG sp. z o. o. zaprezentowağ dwa zağoŨenia projektowe. Budowa ukğadu 

drogowego zakğada jednostronnŃ ŜcieŨkň rowerowŃ, siedmiometrowŃ jezdniň z chodnikami po dw·ch 

stronach, oddzielonymi od niej pasami zieleni. Projektanci dŃŨyli do wrysowywania drogi w teren, kt·ry 

zakğadağ dla niej MPZP. Starano siň zachowaĺ rezerwň miejsca tak, Ũeby nie uniemoŨliwiaĺ  

w przyszğoŜci realizacji linii tramwajowej wzdğuŨ ulicy. 

 

Pierwszy zaprezentowany wariant zakğadağ wybudowanie czterech skrzyŨowaŒ typu rondo na ul. Bartla 

oraz piňĺ na ul. Zawiğej: z ul. KobierzyŒskŃ, Komuny Paryskiej, NowŃ Bartla, BorkowskŃ, SkoŜnŃ. 

https://www.youtube.com/watch?v=6PUPjCH7GuU&t=280s
https://www.youtube.com/watch?v=yeTH3JuxrPE&t=0s
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Uzasadnieniem dla takiego typu skrzyŨowaŒ jest uspokojenie ruchu i zapewnienie bezpieczeŒstwa  

na przejŜciach dla pieszych. 

 

Drugi wariant prezentowağ skrzyŨowania czterowlotowe: na ul. Korpala, Krygowskiego, Zawiğej, 

Borkowskiej, poprawň pğynnoŜci na skrzyŨowaniu ul. KobierzyŒskiej i Zawiğej oraz dowiŃzanie  

do inwestycji 8 Puğku Uğan·w. 

 

Projektant zwr·ciğ uwagň na to, Ũe projekt znajduje siň na etapie pomiar·w i analiz ruchu, co bňdzie 

miağo wpğyw na wyb·r typ·w i wariant·w przyjňtych skrzyŨowaŒ. 

 

Spotkanie informacyjno-konsultacyjne z udziağem ekspert·w przebiegğo spokojnie i konstruktywnie. 

Udağo siň zachowaĺ przyjňtŃ dyscyplinň czasowŃ. MieszkaŒcy brali aktywny udziağ w rozmowie, 

zadawali wiele merytorycznych pytaŒ dotyczŃcych szczeg·ğ·w inwestycji, zgğosili kilka postulat·w. 

MoŨliwoŜĺ wyraŨenia swojego stanowiska mieli r·wnieŨ radni dzielnicowi. Przedstawiciel firmy ARG sp. 

z o. o. udzielağ wyczerpujŃcych odpowiedzi, wspierany byğ gğosem Radnego Miasta Krakowa, Michağa 

Starobrata, odpowiedzialnego za wprowadzenie zadania do BudŨetu Miasta Krakowa. Moderatorka 

upewniağa siň, czy wszystkie odpowiedzi byğy zrozumiağe i satysfakcjonujŃce dla autor·w pytaŒ.  

W spotkaniu na platformie Zoom wziňğo udziağ ok. 30 mieszkaŒc·w Krakowa, ok. 10 os·b obserwowağo 

spotkanie na Facebooku. Film z nagraniem zostağ opublikowany w serwisie YouTube, gdzie uzyskağ 

ponad 200 wyŜwietleŒ (peğne nagranie) i ponad 100 wyŜwietleŒ (fragment). 

 

Forma 2 - formularz konsultacyjny  

W dniach od 4 do 29 paŦdziernika 2021 roku udostňpniony zostağ formularz konsultacyjny. Przekazanie 

wypeğnionego formularza z wnioskami i uwagami mogğo odbyĺ na trzy sposoby: 

- na adres poczty elektronicznej konsultacje@um.krakow.pl (w formie skanu/zdjňcia) lub 

- na adres siedziby Wydziağu Polityki Spoğecznej i Zdrowia Urzňdu Miasta Krakowa,  

ul. Jana Dekerta 24, 30-703 Kraków lub 

- przez ElektronicznŃ Platformň Usğug Administracji Publicznej (ePUAP) z dopiskiem ĂKonsultacje 

ZDMK ï ul. Nowa Bartlaò. 

 

Formularze byğy przekazywane za poŜrednictwem wyŨej wymienionych sposob·w, jak r·wnieŨ  

za poŜrednictwem serwisu Inwestycje w Krakowie (inwestycje.krakow.pl) wpğynňğo kilka wniosków. 

Wpğynňğo 277 formularzy oraz 6 wypowiedzi do opracowania zamieszczone poprzez serwis 

inwestycje.krakow.pl oraz 1 wpis w komentarzu podczas spotkania konsultacyjnego.  

  

Forma 3 - dyŨury telefoniczne 

W dniach 8 paŦdziernika (w godz. 10:00-12:00) i 11 paŦdziernika (w godz. 15:00-17:00) uruchomiony 

byğ telefoniczny dyŨur ekspercki prowadzony przez Wykonawcň. Pod dedykowanym dla dyŨur·w 

numerem telefonu (126167255) moŨna byğo zgğosiĺ uwagi i wnioski do zadania.  
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Liczba telefon·w podczas dyŨur·w: jedna osoba telefonowağa.  

  

OŜ czasu procesu konsultacji 

 

3. Promocja i sposób informowania o konsultacjach 

  

Zar·wno zapowiedŦ jak i same konsultacje, kt·re trwağy od 4 do 29 paŦdziernika promowane byğy 

poprzez nastňpujŃce kanağy informacyjne:  

- strona internetowa ZDMK (https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/start-konsultacji-koncepcja-dla-ul-

zawilej-i-nowej-bartla/ i https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/powstaje-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-

nowej-bartla/),  

- razemwdialogu.pl (https://razemwdialogu.pl/konsultacje-spoleczne-powstajacej-koncepcji-dla-ul-

zawilej-i-nowej-bartla/   

oraz https://razemwdialogu.pl/przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/), 

- obywatelski.krakow.pl (https://obywatelski.krakow.pl/konsultacje_spoleczne_-

_aktualne/253258,2148,komunikat,koncepcja_dla_ul__zawilej_i_nowej_bartla_-

_konsultacje_spoleczne.html).  

Informacje zamieszczone zostağy na Biuletynie Informacji Publicznej Kraków ZDMK 

(https://www.bip.krakow.pl/?news_id=145673).  

  

Na dedykowanej miejskim inwestycjom stronie internetowej prowadzona byğa aktualizacja informacji 

dotyczŃcych zadania. BezpoŜredni link do podstrony z konsultowanym zadaniem: 

https://inwestycje.krakow.pl/investment/1001 

  

https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/start-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/start-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/powstaje-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://zdmk.krakow.pl/nasze-dzialania/powstaje-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://razemwdialogu.pl/konsultacje-spoleczne-powstajacej-koncepcji-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://razemwdialogu.pl/konsultacje-spoleczne-powstajacej-koncepcji-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://razemwdialogu.pl/przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
https://obywatelski.krakow.pl/konsultacje_spoleczne_-_aktualne/253258,2148,komunikat,koncepcja_dla_ul__zawilej_i_nowej_bartla_-_konsultacje_spoleczne.html
https://obywatelski.krakow.pl/konsultacje_spoleczne_-_aktualne/253258,2148,komunikat,koncepcja_dla_ul__zawilej_i_nowej_bartla_-_konsultacje_spoleczne.html
https://obywatelski.krakow.pl/konsultacje_spoleczne_-_aktualne/253258,2148,komunikat,koncepcja_dla_ul__zawilej_i_nowej_bartla_-_konsultacje_spoleczne.html
https://www.bip.krakow.pl/?news_id=145673
https://inwestycje.krakow.pl/investment/1012
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Dodatkowo o poszczególnych formach konsultacji informowano i przypominano o terminach  

w komunikatach na profilu facebook ZarzŃdu Dr·g Miasta Krakowa 

(https://www.facebook.com/zdmk.krakow). 

 

4. Punkt Informacyjny  

 

Celem zapewnienia dostňpnoŜci do informacji dla os·b mniej korzystajŃcych z Internetu lub medi·w 

spoğecznoŜciowych, przy pňtli autobusowej Pod Fortem ustawiony zostağ Mobilny Punkt Informacyjny. 

W dniu 4 paŦdziernika 2021 roku w godzinach 13:00-17:00 obsğuga Punktu informowağa  

o rozpoczynajŃcych siň konsultacjach, jak r·wnieŨ zachňcağa do wypeğnienia formularza 

konsultacyjnego. Rozdawane byğy ulotki informacyjne (poniŨej przykğad).  

 

 
 

5. Ogğoszenia publikowane w trakcie konsultacji  

  

Konsultacje spoğeczne prowadzone poprzez portal internetowy Obywatelski Kraków 

(www.obywatelski.krakow.pl) dotyczŃce wielowariantowej koncepcji zadania pn. "Poprawa komunikacji 

w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, 

Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartlaò, Wydziağu Polityki Spoğecznej  

i Zdrowia Urzňdu Miasta Krakowa. Podczas konsultacji wykorzystano nastňpujŃce dziağy serwisu: 

ĂaktualnoŜciò, Ăaktualne konsultacje spoğeczneò, newsletter. 

https://www.facebook.com/zdmk.krakow/posts/343302444085971
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W dziale ñaktualnoŜciò w dniu 27 wrzeŜnia 2021 r. opublikowano informacjň o majŃcych trwaĺ od 4 do 

25 paŦdziernika 2021 r. konsultacjach spoğecznych dotyczŃcych wielowariantowej koncepcji zadania 

pn. "Poprawa komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, 

Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla".  

W tekŜcie podano, Ũe konsultacje bňdŃ prowadzone przez ZarzŃd Dr·g Miasta Krakowa we wsp·ğpracy 

z Wydziağem Polityki Spoğecznej i Zdrowia UMK oraz ich podstawň prawnŃ. Poinformowano takŨe  

o celu konsultacji i scharakteryzowano krótko zakres inwestycji. Podano teŨ najwaŨniejsze daty procesu 

konsultacji spoğecznych oraz przewidziane formy konsultacji i ich harmonogram. Jako pliki do pobrania 

zamieszczono formularz konsultacyjny w formacie PDF i docx. Podano takŨe informacjň, gdzie moŨna 

znaleŦĺ bieŨŃce informacje o procesie konsultacyjnym oraz o postňpach w projektowaniu. 

  

4 paŦdziernika 2021 r. opublikowano informacjň o uruchomieniu tego dnia przez ZarzŃd Dr·g Miasta 

Krakowa we wsp·ğpracy z Wydziağem Polityki Spoğecznej i Zdrowia UMK trwajŃcych do 25 paŦdziernika 

2021 r. (p·Ŧniej informacjň zaktualizowano, podajŃc nowy termin zakoŒczenia konsultacji, ustalony na 

29 paŦdziernika 2021 r.) konsultacji spoğecznych wielowariantowej koncepcji zadania pn. "Poprawa 

komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-

Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla". 

W tekŜcie podano podstawň prawnŃ konsultacji, ich cel oraz zakres inwestycji wraz z linkiem  

do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kliny ï Poğudnie. 

W tekŜcie podano teŨ najwaŨniejsze daty procesu konsultacji spoğecznych i przewidywane formy 

konsultacji obejmujŃce: zbieranie formularzy konsultacyjnych (4-25 paŦdziernika), moderowane 

spotkanie on-line dla mieszkaŒc·w z udziağem ekspert·w (7 paŦdziernika) i telefoniczne dyŨury 

eksperckie (8-11 paŦdziernika). 

W tekŜcie poinformowano, w jaki spos·b moŨna przekazywaĺ wypeğnione formularze, jak 

zarejestrowaĺ siň na spotkanie on-line oraz pod jakim numerem i w jakich godzinach zaplanowano 

telefoniczne dyŨury eksperckie. Jako pliki do pobrania zağŃczono formularz konsultacyjny w formacie 

docx. i w formacie pdf do edycji. Podano teŨ linki do stron, gdzie publikowane miağy byĺ bieŨŃce 

informacje o procesie konsultacyjnym, jak i informacje o postňpach w projektowaniu 

(inwestycje.krakow.pl/investment/1001, zdmk.krakow.pl, razemwdialogu.pl i obywatelski.krakow.pl). 

11 paŦdziernika 2021 r. opublikowano informacjň, Ũe 7 paŦdziernika odbyğo siň moderowane spotkanie 

dla mieszkaŒc·w z udziağem ekspert·w, kt·rego celem byğo zaprezentowanie zağoŨeŒ 

wielowariantowej koncepcji poprawy komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: 

Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ 

ulicy Nowa Bartla. W informacji zamieszczono teŨ relacjň video ze spotkania. 

 

W dziale ñaktualne konsultacje spoğeczneò 4 paŦdziernika 2021 r. opublikowano informacjň  

o uruchomieniu tego dnia przez ZarzŃd Dr·g Miasta Krakowa we wsp·ğpracy z Wydziağem Polityki 

Spoğecznej i Zdrowia UMK trwajŃcych do 25 paŦdziernika 2021 r. (p·Ŧniej informacjň zaktualizowano, 

podajŃc nowy termin zakoŒczenia konsultacji, ustalony na 29 paŦdziernika 2021 r.) konsultacji 
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spoğecznych wielowariantowej koncepcji zadania pn. "Poprawa komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej 

poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, 

Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla". 

W tekŜcie podano podstawň prawnŃ konsultacji, ich cel oraz zakres inwestycji wraz z linkiem  

do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kliny ï Poğudnie. 

W tekŜcie podano teŨ najwaŨniejsze daty procesu konsultacji spoğecznych i przewidywane formy 

konsultacji obejmujŃce: zbieranie formularzy konsultacyjnych (4-25 paŦdziernika), moderowane 

spotkanie on-line dla mieszkaŒc·w z udziağem ekspert·w (7 paŦdziernika) i telefoniczne dyŨury 

eksperckie (8-11 paŦdziernika). 

W tekŜcie poinformowano, w jaki spos·b moŨna przekazywaĺ wypeğnione formularze,  

jak zarejestrowaĺ siň na spotkanie on-line oraz pod jakim numerem i w jakich godzinach zaplanowano 

telefoniczne dyŨury eksperckie. Jako pliki do pobrania zağŃczono formularz w formacie docx.  

i w formacie pdf do edycji. Podano teŨ linki do stron, gdzie publikowane miağy byĺ bieŨŃce informacje 

 o procesie konsultacyjnym, jak i informacje o postňpach w projektowaniu (inwestycje.krakow.pl, 

zdmk.krakow.pl, razemwdialogu.pl i obywatelski.krakow.pl). 

Konsultacje spoğeczne na profilu Miejskiego Centrum Dialogu w Krakowie na Facebooku  

i Instagramie 

Informacje o konsultacjach zamieszczono r·wnieŨ na profilach Miejskiego Centrum Dialogu  

na portalach spoğecznoŜciowych Facebook (https://www.facebook.com/dialoguj) i Instagram 

(https://instagram.com/miejskie_centrum_dialogu). 

27 wrzeŜnia 2021 r. opublikowano post zapraszajŃcy do udziağu w zaplanowanych w okresie  

od 4 do 25 paŦdziernika 2021 r. konsultacjach spoğecznych wielowariantowej koncepcji zadania pn. 

"Poprawa komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ: Zawiğa-KobierzyŒska, 

Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla". 

11 paŦdziernika 2021 r. zamieszczono post informujŃcy o trwajŃcych konsultacjach dotyczŃcych 

opracowania koncepcji dla poprawy komunikacji w ciŃgu ul. Zawiğej oraz budowy ul. Nowa Bartla  

i zapraszajŃcy do przesyğania swoich opinii i wniosk·w. 

  

6. Informacja o innych podmiotach i instytucjach 

 

O planowanych konsultacjach zostağy poinformowane Rada Dzielnicy VIII Dňbniki, Rada Dzielnicy IX 

Borek Fağňcki i Rada Dzielnicy X Swoszowice. Na stronach internetowych Dzielnic zostağa 

zamieszczona informacja o konsultacjach:  

Dzielnica IX 

http://www.dzielnica9.krakow.pl/news/1041/17/Przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-Zawilej-

i-Nowej-Bartla.html 

Dzielnica X 

http://dzielnica10.krakow.pl/przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/ 

https://www.facebook.com/dialoguj
https://instagram.com/miejskie_centrum_dialogu
http://www.dzielnica9.krakow.pl/news/1041/17/Przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-Zawilej-i-Nowej-Bartla.html
http://www.dzielnica9.krakow.pl/news/1041/17/Przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-Zawilej-i-Nowej-Bartla.html
http://dzielnica10.krakow.pl/przystepujemy-do-konsultacji-koncepcja-dla-ul-zawilej-i-nowej-bartla/
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7. Zestawienie zgğoszonych uwag, opinii i wniosków  

 

Wpğynňğo 277 formularzy konsultacyjnych zğoŨonych zgodnie z zamieszczonymi wytycznymi (poprzez 

ePUAP, pocztŃ, do skrzynki). R·wnieŨ 6 wiadomoŜci zğoŨono za poŜrednictwem Internetu ï serwis 

Inwestycje w Krakowie i jeden komentarz na Facebooku. Mieszkanki i mieszkaŒcy przekazujŃc 

formularze deklarowali jako miejscem zamieszkania w zdecydowanej wiňkszoŜci przypadk·w 

najbliŨszŃ okolicň obszaru projektowanych rozwiŃzaŒ drogowych (tj. m.in. ulic Babinicza, Bartla, 

Borkowskiej, Komuny Paryskiej, Ketlinga, Korpala, Krygowskiego, Wicherkiewicza, Zawiğej).  

Z miejscem tym osoby siň identyfikujŃ i wyraŨajŃ troskň o najbliŨszŃ okolicň, rozwiŃzania 

komunikacyjne, jak i w szczeg·lnoŜci stan okolicznych teren·w zieleni w tym dobrostan pasa zieleni 

wzdğuŨ osiedla przy ul. Borkowskiej, w tym potok Rzewny, wzglňdem uciŃŨliwego sŃsiedztwa terenu, 

na kt·rym zlokalizowane sŃ zakğady przemysğowe (ograniczone ulicami Korpala, Komuny Paryskiej, 

ZawiğŃ i pasem zieleni przy osiedlu przy ul. Borkowskiej). 

 

Ze wzglňdu na ochronň danych osobowych w poniŨszym wykazie nie podano informacji  

o nadawcach treŜci. Zachowany zostağ oryginalny zapis stosowany w formularzach 

konsultacyjnych (w tym pogrubienia i podkreŜlenia tekstu). W kilku przypadkach zamieszczono 

ilustracje doğŃczone do formularzy konsultacyjnych. 

 

 

Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na wycinkň lasu celem powstania drogi Nowej Bartla. W zamian wnioskujň  

o przeprowadzenie drogi ğŃczŃcej ul. ZawiğŃ z ul. Krygowskiego przez drogň przemysğowŃ na terenie 

obecnych fabryk.  

UwaŨam, Ũe byğoby to lepsze rozwiŃzanie, kt·re dağoby wiňcej ciszy przy blokach. Borkowskiej oraz 

byğoby to lepsze rozwiŃzanie ze wzglňd·w ekologicznych (graniczyğoby wycinkň drzew, przez kt·re sŃ 

tak cenne w obecnych czasach). 

 

Mieszkanka 

Realizacja przedmiotowej inwestycji w postaci ul. ñNowej Bartlaò wraz z modernizacjŃ ul. Zawiğej jest 

przeciw skuteczna i powoduje znacznie wiňcej strat dla mieszkaŒc·w niŨ potencjalnych zysk·w. 

Zamierzenie inwestycyjne nie jest oparte o szczegóğowe analizy miňdzy innymi potok·w ruchu oraz 

przepustowoŜci ul. Zawiğej, kt·re juŨ w tej obecnej chwili ma duŨe ograniczenia i dawno przekroczyğa 

swojŃ przepustowoŜĺ. Wprowadzenie rond na ul. Zawiğej a przede wszystkim zaprojektowanie i wpiňcie 

Ăul. Nowej Bartlaò do istniejŃcego ukğadu komunikacyjnego zdecydowanie pogorszy komfort 

funkcjonowania mieszkaŒc·w i prowadzi do nieodwracalnych strat. SwojŃ opiniň popieram poniŨszymi 

argumentami: 

1. Realizacja Ăul. Nowej Bartlaò odbňdzie siň kosztem wyrňbu olbrzymiej iloŜci drzew w pasie 

pomiňdzy osiedlem przy ul. Borkowskiej a istniejŃcŃ, emitujŃcŃ hağas i ogromne iloŜci pyğ·w 

cementowniŃ. Naturalny Ăzielonyò ekran w postaci szpaleru wysokich drzew jest jedynŃ 

ochronŃ przed zapyleniem oraz nadmiernym hağasem z cementowni. Realizacja inwestycji 
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przyczyni siň do znacznego pogorszenia warunk·w funkcjonowania mieszkaŒc·w. Inwestor, 

czyli ZDMK powinien byĺ Ŝwiadomy, Ũe poprzez realizacjň wyrňbu drzew pod inwestycje 

wygeneruje znaczne problem w postaci zapylenia i przekroczenia normy dopuszczalnego 

hağasu i bňdzie za to odpowiedzialny. Bierze r·wnieŨ na siebie ryzyko dochodzenia praw 

mieszkaŒc·w osiedla na drodze sŃdowej za nieodwracalne straty dla Ŝrodowiska  

i mieszkaŒc·w. Jako mieszkaŒcy bňdziemy dochodzili swoich praw jako strona postňpowania 

administracyjnego przy planowanej procedurze zezwolenia na realizacjň inwestycji drogowej 

(ZRID) wğŃczajŃc narzňdzia, kt·re daje nam KPA ï w naszej ocenie skutecznie uniemoŨliwiajŃc 

realizacjň tej pozbawione sensu inwestycji. 

2. Wysoka zieleni izolacyjnej która jest obecnie w pasie planowanej drogi jest schronieniem dla 

wielu gatunk·w zwierzŃt objňtych ochronŃ prawnŃ zgodnie z rozporzŃdzeniem ministra 

środowiska z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie ochrony gatunkowej zwierzŃt. 

Na przedmiotowym terenie inwestycji wystňpujŃ chronione gatunki ptak·w w tym miňdzy 

innymi: sikora modraszka, bogatka, raniuszek, s·jka, kowalik, dziňcioğ Ŝredni, dziňcioğ duŨy, 

kos, rudzik, szpak oraz wiele innych. Bňdziemy interesowaĺ miejscach ich siedlisk a takŨe 

zlecaĺ opracowanie Ŝrodowiskowe udowadniajŃc wystňpowania chronionych gatunk·w  

na planowanym obszarze inwestycji. 

3. Obawiamy siň Ũe realizacja ul. Nowej Bartla wedğug procedury ZRID moŨe zabraĺ istniejŃce 

miejsce postojowe na osiedlu, kt·rych znaczna czňŜĺ jest wğasnoŜciŃ prywatnŃ. Na osiedlu jest 

problem z niewystarczajŃcŃ iloŜciŃ miejsc parkingowych. Nie wyraŨam zgody na realizacjň 

przedsiňwziňcia, kt·re odbyğoby siň kosztem miejsc parkingowych mieszkaŒc·w. 

4. Nie wyraŨamy r·wnieŨ zgodň na Ũadne wpiňcie wewnňtrznego ukğadu ul. Borkowskiej  

do planowanej ulicy Nowa Bartla. Mogğoby to stanowiĺ duŨe zagroŨenie dla strefy zamieszkania 

poprzez wygenerowanie tranzytowego ruchu bŃdŦ Ăskr·t·wò kierowc·w omijajŃcych korki. 

5. RozwiŃzaniem komunikacyjnym osiedle Kliny powinny byĺ w naszej ocenie ukğad nowych ulic 

od teren·w nowych osiedli kierujŃcy ruch ku ul. ZakopiaŒski z wykorzystaniem  

ul. Zemborzyckiej oraz w drugim kierunku do ulicy Skotnickiej. Spychanie na siğň ul. Nowej 

Bartla oraz zrobienie szeregu remont na ul. Zawiğej znacznie spowolniony ruch powodujŃc stağy 

korki w rejonie oraz w Ũadnym wypadku nie usprawni ruch. 

 

Mieszkaniec 

W zwiŃzku z duŨym oporem mieszkaŒc·w osiedli poğoŨonych w obszarach MPZP Kliny Poğudnie  

i MPZP Kliny - Gadomskiego II, w szczeg·lnoŜci zaŜ os·b zamieszkağych w obszarze pomiňdzy ulicami: 

BorkowskŃ, Krygowskiego i planowanŃ NowŃ Bartla oraz ich obawami, Ũe tzw. Nowa Bartla 

realizowana w Ŝladzie wskazanym mi miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego osiedla 

Kliny Poğudnie (KDZ.4) pozbawi ich ochrony sanitarnej oraz naturalnej bariery akustycznej od terenu 

przemysğowego 1U.2, wskutek wyciňcia pasa zadrzewienia wzdğuŨ nieistniejŃcego potoku Rzewny, 

wnoszŃc o zaprojektowanie i wykonanie tzw. Nowej Bartla poprzez przesuniňcie jej przebiegu  

w kierunku zachodni o ok. 30 m w taki spos·b, aby przedmiotowa droga prowadzona byğa wschodniŃ 
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krawňdziŃ terenu przemysğowego 1U.2, gdzie znajdujŃ siň tereny w znakomitej czňŜci niezabudowane 

i niezagospodarowane trwale, co znaczŃco moŨe zminimalizowaĺ koszty jej realizacji. 

 

Mieszkanka 

Zwracam siň z postulatem o poprowadzenie ulicy Nowej Bartla przez tereny przemysğowe 

zlokalizowane obok osiedla Kliny Borkowskie.   

Wszystkie argumenty za przyjňciem takiego rozwiŃzania zostağy przedstawione w wideo konsultacji 

przez pana projektanta, pana radnego i mieszkaŒc·w.  

W mojej opinii rozwiŃzanie to jest duŨo korzystniejsze dla wszystkich. 

1. Zachowany pas zieleni bňdzie m·gğ dalej chroniĺ osiedle od bardzo uciŃŨliwej, gğoŜnej firmy 

produkujŃcej baton. 

2. Budowa dw·ch rond obok siebie na ulicy Zawiğej w opinii samego specjalisty od projektowania 

dróg nie jest dobrym rozwiŃzaniem.  

3. Poprowadzenie drogi przez tereny przemysğowe przyniesie korzyŜci dla tamtejszych firm. 

 

Mieszkaniec 

Jestem przeciwny budowie drogi NowŃ Bartla w miejscu pasa zieleni oddzielajŃcego nasze osiedle od 

pobliskiej cementowni. Droga w tym miejscu nie rozwiŃŨe problemu zakorkowanej ulicy Zawiğej  

a zabierze nam pas zieleni i spowoduje, Ũe nasze bloki bňdŃ pomiňdzy dwoma ruchliwymi ulicami 

(Borkowska i Nowa Bartla). Lasek, kt·ry zostağ wyciňty przy budowie powyŨszej drogi jest naszym 

jedynym filtrem oddzielajŃcym nas od strefy przemysğowej. 

UwaŨam, Ũe budowa aŨ 5 rond na ulicy Zawiğej na odcinku od KobierzyŒskiej do SkoŜnej nie poprawi 

komunikacji na tym obszarze, a jeszcze bardziej jŃ spowolni. Argument padajŃcy na konsultacjach,  

Ũe rond spowodujŃ poprawň bezpieczeŒstwa, gdyŨ jest mniejsza prňdkoŜĺ pojazd·w jest Ŝmieszna  

w sytuacji, gdy ta ulica codziennie w godzinach porannych i popoğudniowych stoi w korkach. Jestem 

natomiast za planem rozbudowy skrzyŨowaŒ Zawiğej z KobierzyŒska i Zawiğej z Borkowska oraz 

chodnik·w i ŜcieŨek rowerowych. 

 

Mieszkanka 

Zgğaszam stanowczy sprzeciw wobec budowy ul. Nowej Bartla wg. rozwiŃzaŒ proponowanych  

w koncepcji przedstawionej celem przeprowadzenia konsultacji spoğecznych. 

Zlokalizowanie ul. Nowa Bartla w proponowanych przebiegu bňdzie niezwykle uciŃŨliwe dla dwa 

mieszkaŒc·w os. Millenia Fort (usytuowanego pomiňdzy ulicŃ Borkowska a pasem zieleni wzdğuŨ 

zakğad·w przemysğowych i betoniarniŃ), a nie poprawi obsğugi komunikacyjnej. Cağy ruch generowany 

przez mieszkaŒc·w wszystkich osiedli Kliny zostanie przekierowane podobnie jak z ulicy Borkowskiej  

i Komuny Paryskiej na ul. ZawiğŃ, kt·ra jest juŨ obecnie nie droŨna, nie m·wiŃc o przewidywanym 

potoku ruchu z budowanych obecnie osiedli. Bez rozbudowy ul. Zawiğej i budowy ul. 8 Puğku Uğan·w, 

kt·re niezğy nie zostağy uwzglňdnione w obecnie obowiŃzujŃcym WPI-WPF, budowa ul. Nowa Bartla 

nie poprawi sytuacji komunikacyjnej, a jednoczeŜnie pogorszy warunki Ũycia czňŜci mieszkaŒc·w os. 

Kliny. Budowa ul. Nowa Bartla wymagaĺ bňdzie wyciňcia wszystkich drzew i krzew·w w tym roŜlinnoŜci 
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cennej przyrodniczo, kt·re stanowiŃ obecnie enklawie zieleni osiedla i sŃ jedynŃ osğonŃ przed hağasem 

i pyğem z betoniarni. Przedstawiony do konsultacji rozwiŃzania przewidujŃ budowň linii tramwajowej. 

Wedğug zakresu rzeczowego do SWZ Zağ. 8 doğŃczonego do postňpowania przetargowego, koncepcja 

powinna byĺ opracowana na takim stopniu szczeg·ğowoŜci, aby rozwiŃzania przyjňte na etapie 

koncepcji stanowiğy docelowe rozwiŃzania sytuacyjne dla projektu budowlanego, a wiňc przekr·j 

drogowy Powinien zawieraĺ wszystkie elementy wchodzŃce w skğad pasa drogowego, w tym r·wnieŨ 

torowisko tramwajowe. Zrealizowanie wszystkich element·w pasa drogowego z powoduje kumulacjň 

hağasu pochodzŃcego od ruchu koğowego, linii tramwajowej oraz istniejŃcych zakğad·w przemysğowych 

w szczeg·lnoŜci betoniarni, kt·ra juŨ obecnie jest uciŃŨliwa mieszkaŒcy w materiağach przedstawionych 

do konsultacji nie otrzymali informacji jaka bňdzie faktycznŃ zajňtoŜci terenu planowanego pasa 

drogowego i czy nie nastŃpi koniecznoŜĺ zajňcia terenu Dziağek sŃsiadujŃcych, na kt·rych 

zlokalizowane jest oŜwietlenie dr·g wewnňtrznych oraz miejsca parkingowe osiedla. Brak r·wnieŨ 

informacji odnoŜnie plan·w kontynuacji linii tramwajowej. Na etapie konsultacji brak r·wnieŨ analizy 

ruchu obejmujŃcej zar·wno ruch generowany przez istniejŃcŃ zabudowň oraz przewidywany zgodnie 

z zagospodarowaniem ujňtym w MPZP Kliny Gadomskiego II, MPZP Kliny Poğudnie, kt·ra 

uzasadniağaby budowň ul. Nowa Bartla bez rozbudowy ul. Zawiğej i budowy ul. 8 Puğku Uğan·w.  

Poprawa obsğugi komunikacyjnej moŨe nastŃpiĺ poprzez: budowň ukğadu komunikacyjnego zgodnie  

z MPZP Kliny Gadomskiego II wprowadzajŃcego potok ruchu z poğudniowych czňŜci osiedla w innym 

kierunku i nie powodujŃc kulminacji ruchu na ul. Zawiğej, budowň Nowej Bartla przez tyle dr·g 

wewnňtrznych zakğad·w przemysğowych (na zach·d od osiedla), co nie bňdzie tak uciŃŨliwe dla 

mieszkaŒc·w. Dodatkowo w Ŝwietle pisma GK zağŃcznik nr dziewiňĺ do SWZ do czasu zakoŒczenia 

prac studialnych dot. MobilnoŜci obszaru Kliny podejmowanie jakichkolwiek decyzji o budowie ul. Nowa 

Bartla jej docelowego pasa drogowego jest przedwczesne i moŨe spowodowaĺ nieodwracalne 

negatywne skutki dla mieszkaŒc·w. Konieczne jest opracowanie spójnej kompleksowej wizji 

rozwiŃzania problem·w komunikacyjnych wszystkich osiedli przewidywanych w MPZP  

w rozpatrywanym obszarze. BiorŃc pod uwagň powyŨsze, przed przystŃpieniem do ostatecznego 

rozwiŃzania przyjňcie ostatecznego rozwiŃzania, po uzupeğnieniu opracowania i informacji wnoszŃ 

r·wnieŨ o ponowne przeprowadzenie konsultacji. 

 

Mieszkaniec 

W zwiŃzku z tym, iŨ w trakcie konsultacji on-line dyskutowana byğa wersja zasadniczej zmiany 

przebiegu tzw. Nowej Bartla, tj. przez Ŝrodek terenu 1U.2 od ul. Zawiğej w kierunku poğudniowym, 

skğadam nastňpujŃce uwagi dotyczŃce alternatywnego rozwiŃzania drogowego: 

Teren 1U.2 jest zintegrowany, jednorodne funkcjonalnie, zwartym i sp·jnym obszarem usğug i produkcji 

o zorganizowanym i przemyŜlanym ukğadzie ciňŨkiego ruchu i transportu wewnňtrznego. Charakter 

uŨytkowania duŨego obiektu przemysğowo ï produkcyjnego, jakim jest kompleks hali budynków 

biurowych o ğŃcznej powierzchni ponad 35 000 m2, z kt·rych najwiňksza hala ma 12 000 m2 wymaga 

niczym nieograniczonego dostňpu do cağego terenu wok·ğ hali w granicach ogrodzenia. Tam 

zlokalizowane sŃ ciŃgi komunikacyjne, parkingi, wyznaczone drogi poŨarowe przy ewakuacyjne oraz 

strefy ruchu technologicznego wykraczajŃcego poza obrys hali. Od strony wschodniej hali 
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zlokalizowanych jest 6 bram wjazdowych, przystosowanych i przeznaczonych do dostaw towarów. 

Tymi samymi bramami nastňpuje Ăzamaszynowienieò obiektu w wiňkszoŜci w ciňŨkie obrabiarki waŨŃce 

po kilkanaŜcie ton oraz odbi·r produktu przy pomocy ciňŨkiego transportu samochodowego, kt·ry  

z placu manewrowego wprowadzany jest do hali. Ponadto charakter pracy i rodzaj produkcji powodujŃ, 

Ũe cağy teren zakğadu musi byĺ ogrodzony i zabezpieczone przed dostňpem os·b trzecich. 

Na terenie tym zlokalizowana jest produkcja miňdzy innymi dw·ch miňdzynarodowych firm, kt·re dajŃ 

zatrudnienie ponad 700 pracownikom i w skali roku odprowadzajŃ wielomilionowe podatki wpğywajŃce 

do budŨetu gminy Krak·w. 

Ponadto intensywny, ciňŨki ruch towarowy zar·wno zewnňtrzny, jaki wewnňtrzny stanowiĺ bňdzie 

zagroŨenie dla ruchu, zwğaszcza pierwszego, co bňdzie sprzeczne z jednym z cel·w zadania, jakim 

jest poprawa bezpieczeŒstwa ruchu. 

Tzw. Nowa Bartla prowadzona w nowym Ŝladzie, to jest przez Ŝrodek terenu 1.U2, nie bňdzie zgodna 

z warunkami technicznymi, jakim powinny odpowiadaĺ drogi publiczne i ich usytuowanie tak w zakresie 

odlegğoŜci pomiňdzy skrzyŨowaniami, wğŃczeniami, jak i parametrami profilu drogi (szerokoŜĺ, 

odlegğoŜĺ od budynk·w). 

W mojej ocenie przeprowadzenie drogi zbiorczej przez teren 1U.2 spowoduje nie tylko koniecznoŜĺ 

wywğaszczenia za odszkodowaniem pasa drogowego, niezbňdnego dla realizacji tej drogi, ale r·wnieŨ 

uniemoŨliwia funkcjonowanie zlokalizowanych tam zakğad·w, co w konsekwencji narazi GminŃ MiejskŃ 

Krak·w na wysoki roszczenia odszkodowawcze z tytuğu poniesionych strat, jak i nieosiŃgniňtych 

zysków. 

Dodatkowo, zaproponowany przebieg tzw. Nowej Bartla przez Ŝrodek terenu 1U.2 wiŃzağoby siň  

z koniecznoŜciŃ wycinki znacznej czňŜci drzew zlokalizowanych na terenie ZPL i znacznym 

zdewastowanie teren·w rekreacyjnych chňtnie wykorzystywanych na spacery przez mieszkaŒc·w 

okolicznych osiedli. 

Nowa Bartla zaplanowana w MPZP przebiega wzdğuŨ parking·w zlokalizowanych po stronie zachodniej 

osiedla przy ul. Borkowskiej i w naturalny spos·b bňdzie zbierağa ruch samochod·w z cağego osiedla 

przyczyniajŃc siň do odciŃŨenia ul. Borkowskiej, jak r·wnieŨ wewnňtrznych dr·g osiedlowych. 

 

Mieszkanka 

W zwiŃzku z koncepcjŃ budowy u. Nowa Bartla zdecydowanie protestuje i nie zgadzam siň  

na proponowany przebieg ulicy Nowa Bartla w Ŝladzie zapisanym w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Budowa ul. Nowa Bartla bňdzie wiŃzağa siň z wycinkŃ kilkuset 

drzew i pozbawi mieszkaŒc·w osiedla naturalnej ochrony przed zapyleniem i hağasem pochodzŃcym 

ze strefy przemysğowej, co spowoduje drastyczne pogorszenie warunk·w mieszkania, wzrost zapylenia 

i smogu pochodzŃcego ze spalin samochodowych, co bezpoŜrednio przyğŃczy przeğoŨy siň na utratň 

wartoŜci mieszkaŒ budowa ul. Nowa Bartla w przebiegu terenu zielonego do ul. Zawiğej nie znajduje 

Ũadnego ekonomicznego ani ekologicznego uzasadnienia i nie wpğynie w Ũaden spos·b na poprawň 

komunikacji mieszkaŒc·w z tego rejonu, a jedynym pewnym skutkiem tych dziağaŒ bňdzie 

spowodowanie wyğŃczenia osiedla jako enklawy poprzez umieszczenie go pomiňdzy dwiema drogami 

z bardzo duŨym natňŨeniem ruchu i spotňgowany zanieczyszczeniem Ŝrodowiska. W mieŜcie Krak·w, 
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kt·re walczy o czyste powietrze wycinka kilkuset jest to jawne lekcewaŨenie zasady zr·wnowaŨonego 

rozwoju miasta w sferze zagospodarowania przestrzennego z poszanowaniem ekologii. Planowana 

inwestycja spowoduje wyciňcie ogromnej iloŜci drzew, gdzie zamieszkujŃ chronione gatunki ptak·w 

 i innych zwierzŃt, a pamiňtajmy, Ũe w BudŨecie Miasta Krakowa znajdujŃ siň Ŝrodki, kt·re w ubiegğych 

latach zostağy przeznaczone na zakup i ustawienie budek lňgowych dla ptak·w z tego rejonu. Tym 

samym miasto Krak·w zdajň sobie sprawň z potrzeby ochrony ekologii w tym rejonie i dostrzega 

problem jaki tkwi w ochronie przyrody i nie tylko w tym rejonie, ale r·wnieŨ w cağym mieŜcie, kt·re  

od lat jest betonowa nie bez zahamowaŒ z negatywnymi skutkami dla mieszkaŒc·w i dla samego 

miasta poprzez, chociaŨby wszczynanie postňpowaŒ karnych wobec odpowiedzialnych urzňdnik·w. 

ReasumujŃc, Wycinka drzew na cağej trasie budowy drogi nowa Bartla spowoduje otwarcia osiedla  

z drugiej strony (do tej pory zamkniňtej drzewostanem) na teren przemysğowy idŃ prowadzi  

do zanieczyszczenia powietrza z intensywnego ruchu samochodów i korków na proponowanej ulicy 

nowa Bartla z jednej strony i z drugiej strony ulicy Borkowskiej, dotychczas funkcjonujŃcej. Skutkiem 

tego bňdzie zanieczyszczenie powietrza, na osiedlu kt·re oddycha teraz dziňki drzewo a poprzez 

umieszczenie pomiňdzy dwiema arteriami wpğynie na obniŨenie cen mieszkaŒ w tym rejonie co nie leŨy 

w interesie jego mieszkaŒc·w. Nie spos·b nie zauwaŨyĺ, Ũe dwie drogi z ruchem samochod·w  

w niewielkiej odlegğoŜci od siebie zakoŒczonej rodami przy zbiegu obu ulic z ul. Zawiğa przy sklepie Lidl 

powodujŃ korki i komunikacyjny chaos. 

Wobec powyŨszego proponujň, aby przy realizacji projektu budowy ul. Nowa Bartla wziŃĺ pod uwagň 

innŃ lokalizacjň drogi poprzez przedğuŨenie ul. Komuny Paryskiej do nowo projektowanego ronda  

na osiedlu Kliny, a cağŃ inwestycjň przenieŜĺ w rejon ul. Komuny Paryskiej, gdzie nie ma zagroŨenia 

wycinka drzew, a cağa infrastruktura blok·w, Zagospodarowanie terenu sprzyja takiej inwestycji,  

tym bardziej Ũe w opinii architekt·w to jak najbardziej moŨliwe i wykonalne. 

PatrzŃc holistycznie i niejako globalnie na cağy obszar Klin·w, gňsto zaludniony w zabudowie blokowej 

jedynŃ enklawŃ ŜwieŨego powietrza dla cağej infrastruktury pozostaje wğaŜnie odcinek gňsto 

zadrzewione przebiegajŃce wzdğuŨ planowanej drogi Nowa Bartla, a zachowanie tego odcinka drzew 

powinno byĺ celem nadrzňdnym dla wğodarzy miasta. 

 

Mieszkaniec 

W noszň o przemyŜlanie budowy ulicy Nowej Bartla, poniewaŨ moim zdaniem i kilku os·b, to nie ulica 

Borkowska nie speğnia swoich wymagaŒ, lecz same skrzyŨowanie z ulicŃ ZawiğŃ to samo tyczy siň 

skrzyŨowania ulic Zawiğa i SkoŜnŃ. 

Przede wszystkim trzeba zorganizowaĺ i usprawniĺ ruch na tych skrzyŨowaniach, wykonaĺ dodatkowe 

pasy ruchu do wykonania bezkolizyjnych manewr·w skrňtu. 

Co do ulicy Borkowskiej przypuszczam, Ũe przydağoby siň jŃ trochň odciŃŨyĺ nawet delikatnie z taboru 

MPK i w tym przypadku dobrym rozwiŃzaniem jest przenieŜĺ pňtle autobusowa bardziej na poğudnie  

na tereny za nowo wybudowana SzkoğŃ PodstawowŃ nr 14 i zrobiĺ r·wnieŨ za szkoğŃ dojazd do ulicy 

Mağysiaka tak aby przenieŜĺ czňŜciowo ruch na ul. Komuny Paryskiej wğŃcznie np. z jednŃ liniŃ MPK 

tak, aby ludzie z zachodniej czňŜci mieli, Ũe tak powiem r·wnieŨ autobus pod nosem. 
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Mieszkaniec 

Z uwagi na rozbudowň Klin·w, bardzo waŨne jest zadbanie o odpowiedniŃ infrastrukturň w okolicy. 

świetnie byğyby pamiňtaĺ o trasach rowerowych, kt·rych tam w og·le nie ma, a przydağyby siň na ulicy 

Zawiğej.  

Plan przewiduje zastŃpienie pňtli ĂPod Fortemò rondem, zatem waŨne, aby jednoczeŜnie pamiňtaĺ  

o r·wnoczesnej budowie pňtli autobusowej.  

Z uwagi na obecne projekty, warto pomyŜleĺ o przedğuŨeniu trasy tramwajowej z Czerwonych Mak·w.  

NaleŨy teŨ rozwaŨyĺ skomunikowanie okolicy (dla pieszych i rowerzystów) do nowego przystanku SKA 

Opatkowice. Skr·ci to podr·Ũ do centrum z 50 do ok. 20 minut i zachňci mieszkaŒc·w do transportu 

kolejowego. 

 

Mieszkanka 

W zwiŃzku z prezentacjŃ wielowariantowej koncepcji dla inwestycji obejmujŃcej rozbudowň skrzyŨowaŒ 

Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska oraz budowy ulicy 

nowa Bartla: od skrzyŨowania z ulicŃ Zawiğa do ronda zlokalizowanego za pňtla autobusowa  

Kliny-Zacisze. 

Zwracam siň z proŜbŃ o rozwaŨenie alternatywnego przebiegu dla ul. Nowej Bartla na odcinku  

ul. Zawiğa-Korpala/Krygowskiego. 

Mianowicie zamiast prowadziĺ ul. NowŃ Bartla terenem zielonym wzdğuŨ os. Borkowska jako 

mieszkanka ww. osiedla proszň o rozwaŨň nie przebiegu trasy przez tereny przemysğowe  

ï wg zağŃcznika graficznego. 

Zaproponowana na spotkaniu online wielowariantowa koncepcja przedmiotowej inwestycji w moim 

odczuciu takŃ nie byğam. Zostağo zaprezentowane to samo rozwiŃzanie, r·ŨniŃca siň wyğŃcznie 

sposobem rozwiŃzania skrzyŨowaŒ w oparciu o:  

a. ronda lub  

b. sygnalizacjň ŜwietlnŃ ï to nie jest wielowariantowa koncepcja. 

 

Nie przedstawiono Ũadnej alternatywy, a ta zaproponowana, choĺ zgodna z zapisami MPZP,  

z degraduje spory fragment zieleni, ale r·wnieŨ obniŨy komfortu Ũycia mieszkaŒc·w osiedla 

Borkowska. 

Przebieg Nowej Bartla, choĺ jest zgodny z oczekiwaniami ZamawiajŃcego, bo wpisuje siň w zapisy 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest obarczony wieloma wadami, m.in.: 

1. Linie rozgraniczajŃca Nowej Bartla jednostka KDZ.4 wedğug MPZP, to pas poprowadzony  

w cağoŜci po terenie zielonym. Prowadzenie drogi w tym miejscu wiŃŨe siň z ogromnŃ wycink·w 

Zielenina powierzchni blisko 2 ha ï degradacja terenu przyrodniczego. 

2. Pas zieleni poza nieprzecenionymi walorami przyrodniczymi peğni jednoczeŜnie  

dla mieszkaŒc·w bloku przy ul. Borkowskiej rolň teren·w rekreacyjnych oraz zieleni izolacyjnej  

od teren·w przemysğowych (betoniarnia) znajdujŃcych siň po stronie zachodniej od terenu 

KDZ.4. ZieleŒ izoluje tereny mieszkaniowe od hağasu i zapylenia ï Pogorszenie warunków 

Ũycia mieszkaŒc·w ul. Borkowska. Zwracam uwagň, Ũe cağa dziağka nr 186/40 - Zarówno pas 
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wzdğuŨ osiedla Borkowska, jak i tr·jkŃtny teren leŜny miňdzy ul. Kampala, Bartla a terenami 

przemysğowymi samoczynnie stağ siň miejscem spacer·w mieszkaŒc·w okolicznych osiedli, 

terenem zabaw dzieci, miejsce wyprowadzanie zwierzŃt etc. Teren stanowi integralnŃ cağoŜĺ 

umoŨliwiajŃc powyŨsze aktywnoŜci okolicznym mieszkaŒcom. O fakcie tym ŜwiadczŃ: ŜwieŨo 

wyremontowany i bardzo doinwestowane w ostatnim czasie plac zabaw, trasy dla rowerzystów, 

domki na drzewach i tym podobne.  

3. Proszň zwr·ciĺ uwagň na fakt, Ũe tzw. Nowa Bartla bňdzie gğ·wnŃ drogŃ wyjazdowo  

z ogromnego rozrastajŃcego siň osiedla Kliny-Zacisze. Droga ta bňdzie ogromna uciŃŨliwoŜciŃ 

akustyczna dla osiedla przy ul. Borkowski. Bňdzie to niemal tranzyt wzdğuŨ osiedla Borkowska, 

dlatego korzystniejsze byğoby przesuniňcie drogi na tereny mniej wraŨliwe (nie mieszkaniowe). 

Zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna przy ul. Borkowski znajdujŃce siň wzdğuŨ Nowej Bartla 

byğa realizowana w oparciu o Decyzjň WZ. Obecnie plany miejscowe budowy drogi KDZ.4, 

wpğynŃ na pogorszenie komfortu akustycznego dla ww. zabudowy. IstniejŃca zabudowa 

mieszkaniowa na pewno nie speğnia odpowiednich wymog·w akustycznych. 

4. Zaproponowana lokalizacja rondo na skrzyŨowaniu ulic: Nowej Bartla i Zawiğej jest w tak bliskiej 

odlegğoŜci od skrzyŨowania Borkowska/Zawiğa, Ũe prawdopodobnie przyczyni siň do to do 

jeszcze wiňkszej niedroŨnoŜci ul. Zawiğej. Nie planowane jest poszerzenie ul. Zawiğej, a na jej 

bardzo kr·tkim odcinku 300 m bňdŃ skrzyŨowania z: ŧywiecka, SkoŜnŃ, Borkowska i nowŃ 

Bartla. 

 

Podsumowanie: 

Bez wzglňdu na wybrany do realizacji wariant przebiegu drogi Nowej Bartla, proszň o rozwiŃzanie  

na miarň obecnych czas·w oraz o uwzglňdnienie wyŨej opisanej integralnoŜci teren·w zielonych.  

Z punktu widzenia mieszkaŒca niedopuszczalnym rozwiŃzaniem byğaby inwestycja drogowa rujnujŃca 

ten teren zielony lub bezpowrotnie dzielŃca go liniowŃ barierň komunikacyjnŃ. 

Dlatego prosimy o uwzglňdnienie w projekcie wszelkich moŨliwych rozwiŃzaŒ nie generujŃcych barier 

na tym terenie, a wrňcz rozwiŃzaŒ utrzymujŃcych integralnoŜĺ terenu typu: 

- przeprowadzenie fragmentu drogi w np. tunelu pod terenami najcenniejszymi przyrodnicze lub,  

- w czňŜciowym wykopie z zastosowaniem szerokich przejŜĺ pieszych pierwsze rowerowych nad drogŃ 

etc. 

Prosimy o bardziej kompleksowe podejŜcie do rozwiŃzania problem·w komunikacyjnych tej czňŜci 

Krakowa.  

W zwiŃzku ze stale powstajŃcymi osiedlami na terenie Kliny-Zacisze, oraz ich przyszğŃ ekspansja 

prosimy o poszukanie rozwiŃzaŒ komunikacyjnych sğuŨŃcych poğŃczeniu ww. osiedli z centrum 

Krakowa, w taki sposób, aby nie odbyğo siň to kosztem teren·w zielonych a takŨe zamkniňtych 

inwestycyjnie terenów osiedli mieszkaniowych jak np. osiedle Borkowska. 

 

Planowane wzdğuŨ wydğuŨenie ul. Bartla majŃce odzwierciedlenia w aktualnym MPZP, byğo 

planistycznym pomysğem sprzed wielu lat, kt·ry na dziŜ i przyszğe lata na pewno nie rozwiŃŨe 

problemu komunikacyjnego w tej czňŜci Krakowa. 
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Proszň mieĺ ŜwiadomoŜĺ, Ũe na etapie powstawania MPZP nie powstağ Ũaden nowy niezaleŨnej 

szkielet drogowy umoŨliwiajŃce w przyszğoŜci bezkolizyjne skomunikowanie teren osiedla  

Kliny-Zacisze z centrum miasta. WaŨnym jest fakt, Ũe zağoŨenia intensywnoŜci zabudowy w MPZP 

bardzo rozmijajŃ siň z rzeczywistoŜciŃ. I tak wiele teren·w w MPZP majŃcych przeznaczenie pod 

zabudowň jednorodzinnŃ lub tereny zielone nimi nie jest. Deweloperzy po uzyskiwali pozwolenia na 

budowň sprzňt uchwalenia plan·w miejscowych na zabudowň wielorodzinnŃ. Przykğad: osiedle 

Krygowskiego ï pomiňdzy ulicami: Krygowskiego, Bartla i Korpala - w planie miejscowym 

przeznaczenie teren zielony, przedpole widokowe Fortu Borek, a obecnie zrealizowanych osiem 

budynków wielorodzinnych, 3 i 4 kondygnacyjnych. Ten fakt sprawia, Ũe zağoŨenia komunikacyjne 

zawarte w MPZP sŃ juŨ dawno nieaktualne i trzeba nad nimi pochyliĺ siň na nowo. 

 

Tutaj proŜba: trzeba to zrobiĺ na miarň obecnych czas·w, uwzglňdniajŃc potrzeby, styl Ũycia oraz iloŜĺ 

posiadanych pojazd·w przez mieszkaŒc·w.  

 
 

 

Mieszkaniec 

W zwiŃzku z przedstawionymi planami przebudowy ulicy Zawiğej na odcinku miňdzy ulicŃ SkoŜnŃ  

a ulicŃ BorkowskŃ wnoszň zdecydowany sprzeciw do planowanej inwestycji w zakresie, w kt·rym 

narusza moje prawa wğasnoŜci. W szczeg·lnoŜci brak jest mojej zgody na zajňcie czňŜci nieruchomoŜci 

pod realizacjň linii tramwajowej po stronie p·ğnocnej ulicy Zawiğej. 

Jestem wğaŜcicielem dziağek o nr 338/6, 338/7, 339/1, 312/3. Przez dziağkň nr 338/6 w bardzo 

niekorzystnym ukğadzie przebiega gazociŃg wysokoprňŨny DN 400. Przebudowa drogi z jednoczesnym 

umieszczeniem linii tramwajowej wedğug zağŃczonych plan·w po p·ğnocnej stronie ulicy Zawiğej 
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uniemoŨliwi zabudowň dziağek, gdyŨ wymagane strefy ochronne nieprzekraczalna linia zabudowy 

zostanie przesuniňta o dodatkowe kilkanaŜcie metr·w w gğŃb dziağek. Zwracam r·wnieŨ uwagň,  

Ũe istniejŃcy gazociŃg ze swoimi strefami ochronnymi, uniemoŨliwia budowň linii tramwajowej. 

Przeciwlegğe (poğudniowa) strona ulicy zawiğej jest niezabudowana i to tam powinna byĺ zaplanowana 

linia tramwajowa. Tym bardziej, Ũe po p·ğnocnej stronie przebiega r·wnieŨ infrastruktura Orange, 

 jak r·wnieŨ ciepğociŃgu. 

Dodatkowo pragnň zauwaŨyĺ, Ũe stworzenie ronda na zbiegu ulicy SkoŜna/Zawiğa pozbawia nas 

moŨliwoŜci wjazdu na m·j teren, przy kt·rym usytuowana jest stacja gazowa (Auto-Gaz). W tym miejscu 

wystarczyğoby zwykğe skrzyŨowanie. Projektowany zjazd bezpoŜrednio od ulicy Zawiğej byğby 

niefunkcjonalny i nie dostosowany do ksztağtu dziağek i obecnej funkcji nieruchomoŜci, co uniemoŨliwi 

uzyskanie zezwolenia na rozbudowň nieruchomoŜci w przyszğoŜci. 

Mam na uwadze, Ũe, jest to jedynie koncepcja. Jednak z chwilŃ zatwierdzenia tej koncepcji w obecnej 

formie nie bňdzie moŨliwe uzyskanie korzystnych warunk·w zabudowy dla naszego terenu. Wskazuje, 

Ũe co do nieruchomoŜci, kt·re to majŃ byĺ zajňte pod planowanŃ inwestycjň, uruchomiona zostağa 

procedura wydania warunk·w zabudowy, a kt·re to sŃ na etapie uprawomocnienia. 

MajŃc powyŨsze na uwadze nie wyraŨam zgody na realizacjň inwestycji na nieruchomoŜciach 

bňdŃcych mojŃ wğasnoŜciŃ. 

 

Mieszkanka 

Sprzeciwiam siň budowie ulicy Nowej Bartla w planowanym ksztağcie, czyli wzdğuŨ ulicy Zawiğej. Nie 

speğnia ona zağoŨonej funkcji, nie rozğaduje ruchu, a bňdzie kosztowaĺ wycinkň drzew, kt·re  

dla mieszkaŒc·w Borkowskiej stanowiŃ naturalnŃ ochronň przed strefŃ przemysğowŃ. Krak·w jako 

miasto aspirujŃce do tytuğu zielonej stolicy Europy powinno mieĺ na uwadze sensownoŜĺ wycinki 

kaŨdego drzewa.  

Dodatkowo proszň o bardziej przemyŜlane decyzje inwestycyjne: nowa droga powinna powstaĺ,  

ale bliŨej poğudniowej obwodnicy, gdzie bňdzie realnie wpğywaĺ na rozğadowanie ruchu w tej czňŜci 

miasta. 

 

Mieszkaniec 

Realizacja przedmiotowej inwestycji w postaci ul. ñNowej Bartlaò wraz z modernizacjŃ ul. Zawiğej jest 

przeciw skuteczna i powoduje znacznie wiňcej strat dla mieszkaŒc·w niŨ potencjalnych zysk·w. 

Zamierzenie inwestycyjne nie jest oparte o szczeg·ğowe analizy miňdzy innymi potok·w ruchu oraz 

przepustowoŜci ul. Zawiğej, kt·re juŨ w tej obecnej chwili ma duŨe ograniczenia i dawno przekroczyğa 

swojŃ przepustowoŜĺ. Wprawdzie rond na ul. Zawiğej a przede wszystkim zaprojektowanie i wpiňcie  

Ăul. Nowej Bartlaò do istniejŃcego ukğadu komunikacyjnego zdecydowanie pogorszy komfort 

funkcjonowania mieszkaŒc·w i prowadzi do nieodwracalnych strat. SwojŃ opiniň popieram poniŨszymi 

argumentami: 

1. Realizacja Ăul. Nowej Bartlaò odbňdzie siň kosztem wyrňbu olbrzymiej iloŜci drzew w pasie 

pomiňdzy osiedlem przy ul. Borkowskiej a istniejŃcŃ, emitujŃcŃ hağas i ogromne iloŜci pyğ·w 

cementowniŃ. Naturalny Ăzielonyò ekran w postaci szpaleru wysokich drzew jest jedynŃ 

ochronŃ przed zapyleniem oraz nadmiernym hağasem z cementowni. Realizacja inwestycji 

przyczyni siň do znacznego pogorszenia warunk·w funkcjonowania mieszkaŒc·w. Inwestor, 
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czyli ZDMK powinien byĺ Ŝwiadomy, Ũe poprzez realizacjň wyrňbu drzew pod inwestycje 

wygeneruje znaczne problem w postaci zapylenia i przekroczenia normy dopuszczalnego 

hağasu i bňdzie za to odpowiedzialny. Bierze r·wnieŨ na siebie ryzyko dochodzenia praw 

mieszkaŒc·w osiedla na drodze sŃdowej za nieodwracalne straty dla Ŝrodowiska  

i mieszkaŒc·w. Jako mieszkaŒcy bňdziemy dochodzili swoich praw jako strona postňpowania 

administracyjnego przy planowanej procedurze z ZRID wğŃczajŃc narzňdzia, kt·re daje nam 

KPA ï w naszej ocenie skutecznie uniemoŨliwiajŃc realizacjň tej pozbawione sensu inwestycji. 

2. Wysoka zieleni izolacyjnej która jest obecnie w pasie planowanej drogi jest schronieniem dla 

wielu gatunk·w zwierzŃt objňtych ochronŃ prawnŃ zgodnie z rozporzŃdzeniem ministra 

środowiska z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie ochrony gatunkowej zwierzŃt.  

Na przedmiotowym terenie inwestycji wystňpujŃ chronione gatunki ptak·w w tym miňdzy 

innymi: sikora modraszka, bogatka, raniuszek, s·jka, kowalik, dziňcioğ Ŝredni, dziňcioğ duŨy, 

kos, rudzik, szpak oraz wiele innych. Bňdziemy interesowaĺ miejscach ich siedlisk a takŨe 

zlecaĺ opracowanie Ŝrodowiskowe udowadniajŃc wystňpowania chronionych gatunk·w  

na planowanym obszarze inwestycji. 

3. Obawiamy siň, Ũe realizacja ul. Nowej Bartla wedğug procedury ZRID moŨe zabraĺ istniejŃce 

miejsce postojowe na osiedlu, których znaczna czňŜĺ jest wğasnoŜciŃ prywatnŃ. Na osiedlu jest 

problem z niewystarczajŃcŃ iloŜciŃ miejsc parkingowych. Nie wyraŨam zgody na realizacjň 

przedsiňwziňcia, kt·re odbyğoby siň kosztem miejsc parkingowych mieszkaŒc·w. 

4. Nie wyraŨamy r·wnieŨ zgodň na Ũadne wpiňcie wewnňtrznego ukğadu ul. Borkowskiej  

do planowanej ulicy Nowa Bartla. Mogğoby to stanowiĺ duŨe zagroŨenie dla strefy zamieszkania 

poprzez wygenerowanie tranzytowego ruchu bŃdŦ Ăskr·t·wò kierowc·w omijajŃcych korki. 

5. RozwiŃzaniem komunikacyjnym osiedle Kliny powinny byĺ w naszej ocenie ukğad nowych ulic 

od teren·w nowych osiedli kierujŃcy ruch ku ul. ZakopiaŒski z wykorzystaniem  

ul. Zemborzyckiej oraz w drugim kierunku do ulicy Skotnickiej. Spychanie na siğň ul. Nowej 

Bartla oraz zrobienie szeregu remont na ul. Zawiğej znacznie spowolniony ruch powodujŃc stağy 

korki w rejonie oraz w Ũadnym wypadku nie usprawni ruch. 

 

Mieszkanka 

W zwiŃzku z planowanŃ wycinka zieleni (drzew i krzew·w), pod budowň drogi wzdğuŨ blok·w przy  

ul. Borkowskiej wyraŨam sw·j sprzeciw. Drzewa dajŃ cieŒ w upalne dni, zieleŒ zatrzymuje wodň, chroni 

przed hağasem dobiegajŃcym ze skğad·w budowlanych znajdujŃcych siň po drugiej stronie nasadzenia. 

Budowa drogi spowoduje w zdecydowanym stopniu pogorszenie warunków zamieszkania  

w tym miejscu i obniŨenie wartoŜci nieruchomoŜci. Dodatkowo czňŜĺ mieszkaŒc·w znajduje siň  

na wyjŃtkowo niskim poziomie parteru ï przylegajŃca droga na poziomie wyŨszym niŨ mieszkanie 

spowoduje wzrost stopnia zapylenia i zanieczyszczenia powietrza. Droga jest potrzebna, lecz trzeba 

szukaĺ innej alternatywy.  

Droga w tym miejscu tak blisko wyjazdu ulicy Borkowski nie udroŨnienie wyjazdu, lecz dodatkowo 

Ăzakorkujeò ZawiğŃ. 

 

Mieszkanka 



 22 

Wnoszň sprzeciw przeciwko:  

1. Poszerzenie ul. Bartla na odcinku od pňtli autobusowej do ul. Wicherkiewicza. Wedğug mnie 

inwestycja ta w tej okolicy jest zbňdna, gdyŨ nie mamy tutaj do czynienia z korkami, ruch  

w godzinach szczytu jest pğynny w moim odczuciu inwestycja ta spowoduje zmniejszenie 

bardzo cennej zieleni, kt·ra znajduje siň w okolicy oraz zlikwiduje zaporň akustyczna  

dla mieszkaŒc·w okolicznych osiedli. 

2. Budowa tzw. ul. Nowa Bartla (od ul. Wicherkiewicza do ul. Zawiğej), wzdğuŨ potoku Rzewny, 

gdzie na trasie przedstawionej inwestycji znajdujŃ siň stanowiska roŜlin chronionych  

a pas zieleni (drzew), kt·ry zostağby usuniňty pod tŃ inwestycjň stanowi istotny element 

oddzielajŃcy obszar terenu w usğugowych od teren·w mieszkalnych i osiedli. 

Wedğug mnie inwestycja ta znaczŃco utrudni Ũycie mieszkaŒc·w okolicy r·wnieŨ w przemieszczaniu 

siň oraz dotarciu do miejsca pracy, a takŨe bňdzie miağa negatywny wpğyw na pobliski lasek, kt·ry jest 

jednym z cenniejszych dla mieszkaŒc·w miejsc znajdujŃcych siň w okolicy. WyraŨam wiňc sprzeciw  

z mojej strony wobec dziağaŒ, kt·re w znaczŃcy spos·b uszczupla nasze lokalne Ŝrodowisko naturalne. 

Coraz wiňksza iloŜĺ zabudowaŒ betonowych w okolicy wpğynie lokalnie na podniesienie albedo terenu, 

skutkujŃce podniesieniem temperatur odczuwalnych w upalne dni, zmniejszajŃc atrakcyjnoŜĺ 

klimatycznŃ okolicy jak i dodatkowo zmniejszy i tak juŨ nikğe zdolnoŜci retencyjne okolicznych teren·w, 

stanowiŃc istotnŃ przyczynŃ moŨliwych przyszğych zadaŒ zwğaszcza teren·w znajdujŃcych siň w gğňbi 

niecki. PostňpujŃca zabudowa w tej okolicy moŨe sugerowaĺ budowň kolejnych osiedli w miejscach 

ğŃk, kt·re stanowiŃ jedne z nielicznych korytarzy przewietrzenia oraz atrakcje dla lokalnych 

mieszkaŒc·w (miejsce spacer·w). 

Inwestycja ta moŨe r·wnieŨ za skutkowaĺ zmniejszeniem iloŜci miejsc parkingowych w tej okolicy  

dla mieszkaŒc·w, kt·rych i tak nie ma zbyt duŨo.  

Wedğug mnie zmiany zaproponowane nie spowodujŃ poprawy komunikacji w tych okolicach, wrňcz 

przeciwnie jedna inwestycja pociŃgnie kolejnŃ i niedğugo wyglŃdajŃc z okna nie bňdziemy juŨ wiedzieĺ 

Ũadnego drzewa tylko sam beton. Tego typu inwestycje mogŃ spowodowaĺ obniŨenie atrakcyjnoŜci 

teren·w zwğaszcza dla mieszkaŒc·w tej okolicy. 

Z mojej strony chciağabym wyraziĺ aprobatň wobec modernizacji skrzyŨowaŒ Komuny Paryskiej ï 

Zawiğa oraz Borkowska ï Zawiğa, Borkowska ï Wicherkiewicza gdzie jest tworzenie ronda w tych 

miejscach zdecydowanie uğatwiğoby poruszanie siň samochodem oraz wzmocniğo bezpieczeŒstwo  

na drodze. 

 

Mieszkaniec 

Wnioskujň o przeprowadzenie ulicy nowa Bartla przez strefň przemysğowŃ, dziňki czemu:  

ï rozwiŃŨe to problem bliskoŜci takiej ulicy w stosunku do zabudowy blok·w przy ul. Borkowskiej,  

ï zostanie zachowany pas zieleni tworzŃcy naturalnŃ ochronň dŦwiňkowŃ oraz fizyczna przed 

cementownia,  

ï pozwoli na oddalenie skrzyŨowaniu ulic Nowa Bartla / Zawiğa i Borkowska / Zawiğa od siebie,  

co wpğynie na przepustowoŜĺ obydwu skrzyŨowaŒ. 
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Mieszkaniec 

Jako mieszkaniec ulicy Borkowskiej od 2011 r., kt·ry codziennie wyjeŨdŨa i wraca z centrum, uwaŨam, 

Ũe:  

1. najwiňkszym problemem sŃ skrzyŨowania Borkowska/Zawiğa i SkoŜna/Zawiğa, kt·re generujŃ 

korki w okolicy, 

2. WyjeŨdŨam r·wnie czňsto ul. Komuny Paryskiej, gdyŨ problem jest znacznie mniejszy, 

zapewne z powodu wiňkszego i bardziej rozbudowanego skrzyŨowania.  

3. Moim zdaniem problem nie leŨy w przepustowoŜci ulicy Borkowskiej, A w tym momencie, 

skrzyŨowaniu, gdzie skrňt w lewo zaleŨy tylko od ĂuprzejmoŜciò innych kierowców. 

4. Moim zdaniem rozwiŃzaniem jest: rondo Borkowska/Zawiğa, rondo SkoŜna/Zawiğa  

i ewentualnie rondo Komuny Paryskiej i KobierzyŒska, gdzie mogğyby przenieŜĺ siň problemy. 

5. Ulica ĂNowa Bartlaò jest w tym momencie niepotrzebne, bo problemem sŃ skrzyŨowania a nie 

iloŜĺ pas·w jezdni.  

6. Moim zdaniem wycinka lasku dla zbňdnej na ten moment ulicy jest absolutnie Ăspoğecznie 

szkodliwyò, w czasach, gdzie zaczyna doceniaĺ siň kaŨdy pojedyncze drzewo i zieleŒ.  

7. RozwiŃzywanie konieczne przebudowy skrzyŨowania, aby usprawniĺ ruch, odğ·Ũmy natomiast 

budowň Nowej Bartla do czasu, kiedy bňdzie potrzebna. Chronimy zieleŒ jako dobra lokalnej 

spoğecznoŜci. 

 

Mieszkanka 

Mam nadziejň, Ũe ul. Nowa Bartla powstanie szybko. Ta ulica bardzo pomoŨe w wyjeŦdzie  

do ul. Zawiğej. Rozğaduje to korki na Krygowskiego i Borkowskiej. Proponowane rozwiŃzania z rodami 

r·wnieŨ uwaŨam za potrzebne i trafione. Mam nadziejŃ, Ũe projektanci uwzglňdnili doŜĺ szerokie 

chodniki dla w·zk·w dzieciňcych i pieszych oraz drogi rowerowe. Liczň r·wnieŨ na to, Ũe nie zostanŃ 

wyciňte drzewa wzdğuŨ ul. Nowa Bartla. 

 

Mieszkanka 

W zwiŃzku z planowanŃ zmianŃ komunikacji w ciŃgu ulicy zawiğej oraz budowŃ ulicy Nowej Bartla, 

zwracam siň z proŜbŃ, kt·ra dominuje wŜr·d mieszkaŒc·w tej okolicy, prosimy o nowe za planowanie 

przebiegu ulicy nowej Bartla tj. Przez strefň przemysğowŃ przy cementowni, a nie jak do tej pory byğa 

planowana przez pasy, w kt·rym sŃ drzewa oddzielajŃce osiedle od strefy przemysğowej. 

MyŜlň, Ũe nie muszň argumentowaĺ waŨnoŜci terenów zielonych, których tak szybko ubywa w naszym 

mieŜcie. Dodatkowo przy obecnie planowany przebiegu ulicy nowej Bartla, ulica tak ğŃczyğaby siň  

z ul. Zawiğa w bezpoŜrednim sŃsiedztwie ul. Borkowski, przez co mogğaby dochodzi do wzajemnego 

Ăkorkowaniaò siň obu tych skrzyŨowaŒ. Podczas konsultacji, projektant tej koncepcji w pozytywny 

spos·b wypowiadağ siň odnoŜnie przebiegu ul. Nowej Bartla przez strefň przemysğowŃ. 

Bardzo proszň o przychylenie siň do proŜby mieszkaŒc·w i pozytywne rozpatrzenie naszych wniosków 

 

Mieszkanka 

Koncepcja rozğadowania ruchu transportu poprzez budowň ulicy nowej Bartla nie jest wystarczajŃco 

opracowana pod wzglňdem przepğywu ruchu drogowego. Tworzenie r·wnolegğej ulicy do ulicy 



 24 

Borkowskiej nie przyczyni siň do poprawy warunk·w komunikacyjnych ze wzglňdu na potňŨne 

zakorkowanie samej ul. Zawiğej, kt·ra to jest najefektywniej blokowana przez wyjazd na ulicň 

ZakopiaŒskŃ. W pierwszej kolejnoŜci naleŨağoby gruntownie przeksztağciĺ skrzyŨowanie ul. Zawiğej  

z ul. ZakopiaŒskŃ. Aktualny projekt oczywiŜcie tego nie dotyczy, ale powinien uwzglňdniĺ  

to, Ũe wydatkowanie w tej chwili Ŝrodk·w na Wybudowanie nowej drogi moŨe niewiele lub zupeğnie nic 

nie zmieniĺ w natňŨeniu ruchu, a co za tym idzie spowodowaĺ, Ũe Ŝrodki zostanŃ zmarnowane. 

W obecnej chwili i naleŨy jak najszybciej usprawniĺ skrzyŨowanie ul. Borkowskiej z ul. Zawiğa, tam 

realnie powinno siň znaleŦĺ rondo, proszň rozwaŨyĺ budowň ronda z tzw. Ăbajpasamiò. KolejnŃ kwestiŃ 

jest fakt, Ũe jest juŨ wybudowana nowa i szeroka ul. Komuny Paryskiej, kt·ra moŨe nieco rozğadowaĺ 

problematyczny ruch przez modernizacjň ul. Michağa Korpala ğŃczŃc bardzo kr·tki nieprzejezdny do tej 

pory odcinek pomiňdzy placem zabaw a niezabudowanym i dziağkami; ewentualnie ğŃczŃcy ul. Komuny 

Paryskiej z pňtla autobusowa Pod Fortem. 

JeŨeli PaŒstwo mimo rozwaŨaŒ zdecydujŃ siň na budowň ul. Nowej Bartla to ze wzglňdu  

na dostosowanie koniecznoŜci budowy nowej drogi do warunk·w Ũycia mieszkaŒc·w wnioskujň  

o zmianň przebiegu ulicy nowej Bartla przez wytyczenie i przeprowadzenie nowej drogi przez pas 

przebiegajŃcy pomiňdzy zabudowŃ przemysğowŃ (kierujŃc siň stricte na p·ğnoc od skrzyŨowania ulic 

Korpala i Krygowskiego) - zwğaszcza, Ũe uwzglňdniona w projekcie procedura ZRID na to pozwala. 

Aktualnie przedstawiony projekt budowy ulicy nowej Bartla nie zawiera ani ekranów obniŨajŃcych 

poziom hağasu na wszystkich poziomach zabudowaŒ ani utrzymania koniecznego szpaler drzew 

izolujŃcych mieszkaŒc·w nie tylko od znacznego hağasu, ale r·wnieŨ od zagraŨajŃcych zdrowiu i Ũyciu 

pyğ·w emitowanych przez cementownie co w znacznym stopniu naraŨa mieszkaŒc·w i budzi protesty. 

Przeprowadzenie ewentualnej nowej drogi przez strefň przemysğowŃ moŨe āzağatwiĺô parň temat·w 

jednoczeŜnie ï jej budowň z perspektywy os·b uznajŃcych koniecznoŜci budowy, z perspektywy 

mieszkaŒc·w zachodniej czňŜci ulicy Borkowskiej poprzez odpowiednie oddalenie od zabudowaŒ  

i zachowanie odgrodzenia od cementowni, a takŨe ze wzglňdu na moŨliwoŜĺ wyciňcia relatywnie 

mniejszej iloŜci zieleni ï co z pewnoŜciŃ przyczyni siň do wiňkszego poparcia realizowanych przez 

Gminň projekt·w przez mieszkaŒc·w. 

Ponadto, przeprowadzenie ul. Nowej Bartla przez pas KDZ.4 prowadzi do powstania skrzyŨowania  

czy nawet ronda zlokalizowanego zbyt blisko skrzyŨowania ul. Borkowskiej z ul. ZawiğŃ. Tak bliskie 

umieszczenie skrzyŨowaŒ/rond Nie doŜĺ, Ũe nie poprawi droŨnoŜci komunikacyjnej to bez wŃtpienia  

z powoduje wzajemne blokowanie ruchu w przyszğoŜci. 

Co do pasa tramwajowego ï to jak zostağ wyznaczony na aktualnym projekcie powodowağoby jedynie 

dodatkowe kolosalne utrudnienia w ruchu. JeŨeli przewidywana ulica osiem puğku Uğan·w nie zakğada 

linii tramwajowej, to plany pasa tramwajowego przez ul. NowŃ Bartla nie majŃ racji bytu. O ile linia 

kiedykolwiek ma powstaĺ i byĺ skierowana w stronň Czerwonych Mak·w to jedynym aktualnie 

odpowiednim kanağem komunikacyjnym moŨe byĺ ul. Komuny Paryskiej. 

 

Mieszkanka i Mieszkaniec (taki sam wpis) 

Lokalizacja Osiedla zostağa wybrana z myŜlŃ o ciszy i spokoju lokator·w. Nie chcemy drogi  

w sŃsiedztwie blok·w z powodu hağasu mogŃcego wynikaĺ z ruchu samochodowego. Pas drzew  
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i zieleni odgradza nas takŨe od teren·w przemysğowych. Nie chcemy niszczyĺ naszego spokoju. 

Chcemy cieszyĺ siň tym co mamy t.j. zieleni, Ŝpiewu ptak·w, wyrosğych duŨych drzew itd. 

 

Mieszkanka 

ZdajŃ sobie sprawň z problem·w komunikacyjnych w rejonie ul. Zawiğej i osiedla Kliny Zacisze oraz 

koniecznoŜci wytyczenie nowych dr·g, ale nie kosztem lasku w rejonie ul. Borkowskiej. 

Sprzeciwiam siň wycince lasu w ciŃgu planowanej ul. Nowa Bartla. PlanowanŃ drogŃ KDZ.4 moŨna 

poprowadziĺ za rosnŃcym laskiem nie wycinajŃc go, co bňdzie z korzyŜciŃ dla mieszkaŒc·w osiedla  

w rejonie ul. Borkowskiej. 

 

Mieszkanka 

ZdajŃ sobie sprawň z problem·w komunikacyjnych w rejonie ul. Zawiğej i osiedla Kliny-Zacisze oraz 

koniecznoŜci wytyczenie nowych dr·g, ale nie kosztem lasku w rejonie ul. Borkowskiej. 

Sprzeciwiam siň wycince lasu w ciŃgu planowanej ul. Nowa Bartla. PlanowanŃ drogŃ KDZ.4 moŨna 

poprowadziĺ za rosnŃcym laskiem nie wycinajŃc go, co bňdzie z korzyŜciŃ dla mieszkaŒc·w osiedla  

w rejonie ul. Borkowskiej. 

 

Mieszkaniec 

Mieszkam od 2008 r. przy ul. Borkowskiej. Od tego czasu powstağo wiele nowych zabudowaŒ, osiedli 

mieszkalnych w najbliŨszej okolicy Kliny-Zacisze. 

Sprawia to, Ũe natňŨenie ruchu ogromnie wzrosğo, widaĺ to na ul. Borkowski. W godzinach 

najwiňkszego natňŨenia ruchu tworzŃ siň wielkie korki oraz wzrasta natňŨenie hağasu.  

Przy ul. Borkowskiej znajduje siň wejŜcie do parku Maĺka i Doroty, tğumnie odwiedzane go w dni 

powszednie przez dzieci przedszkolne i szkolne oraz okolicznych mieszkaŒc·w. Dlatego ul. Borkowska 

nie powinna byĺ gğ·wnŃ lub jednŃ z gğ·wnych arterii komunikacyjnych, jak ma to miejsce obecnie nawet 

wielkie samochody ciňŨarowe powyŨej 3,5 t kierujŃ siň na ulicň Borkowska oraz autobusy.  

Dzisiaj jest bardzo pilna potrzeba odciňcia ul. Borkowskiej od natğoku ruchu samochodowego i budowa 

obiecanej od wielu lat ul. Nowej Bartla. Ulica ta powinna byĺ gğ·wnŃ ulicŃ ï sprzyja temu jej planowana 

trasa przy jednoczesnym zapewnieniu okolicznym mieszkaŒcom wszelkich udogodnieŒ oraz komfortu 

akustycznego (zielone ekrany). 

 

Mieszkaniec 

ZdajŃ sobie sprawň z problem·w komunikacyjnych w rejonie ul. Zawiğej i osiedla Kliny-Zacisze oraz 

koniecznoŜci wytyczenie nowych dr·g, ale nie kosztem lasku w rejonie ul. Borkowskiej. 

Sprzeciwiam siň wycince lasu w ciŃgu planowanej ul. Nowa Bartla. PlanowanŃ drogŃ KDZ.4 moŨna 

poprowadziĺ za rosnŃcym laskiem nie wycinajŃc go, co bňdzie z korzyŜciŃ dla mieszkaŒc·w osiedla  

w rejonie ul. Borkowskiej. 

 

Mieszkanka 

1. Proszň, aby ul. ĂNowa Bartlaò byğa poprowadzona od ul. Korpala i ul. Krygowskiego, poprzez 

strefň ekonomicznŃ i czňŜciowo istniejŃcŃ tam drogň, aŨ do ul zawiğej. Proszň odstŃpiĺ od 
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budowy drogi wyznaczonej przez MPZP. Pas zieleni pomiňdzy z telefonu ekonomicznŃ  

a blokami przy ul. Borkowskiej jest niezbňdny dla komfortu Ũycia mieszkaŒc·w przy tej ulicy. 

Dodatkowo r·wnolegğe dwie ulice w bliskiej odlegğoŜci od siebie nie spowoduje poprawy ruchu, 

poniewaŨ ul. Zawiğa bňdzie zbyt zakorkowana. Aby zaoszczňdziĺ wycinkň drzew oraz zapewniĺ 

komfort mieszkaŒcom z ul. Borkowskiej apelujŃ o przesuniňcie budowy nowej ul. ĂNowa Bartlaò 

przez strefň ekonomicznŃ. 

2. Proszň takŨe o zadbanie o ciŃg pieszo ï rowerowy na ul. Zawiğej, przynajmniej miňdzy Lidlem 

a skrzyŨowaniem z ul. Komuny Paryskiej. Brak chodnika powoduje zagroŨenie dla Ũycia. 

ścieŨki rowerowe usprawniğyby ruch na drogach, poniewaŨ czňŜĺ mieszkaŒc·w decydowağaby 

siň poruszaĺ rowerem, gdyby takie powstağy. 

3. Z mojego punktu widzenia najbardziej zasadne jest poszerzenie ul. Zawiğej, a dopiero potem 

budowa prowadzŃcych do niej ulic z osiedli na Klinach. 

 

Mieszkaniec 

Jako mieszkaniec osiedla Kliny uwaŨam, Ũe poprawa komunikacji w ciŃgu ul. Zawiğej jest niezbňdna 

dla podniesienia jakoŜci Ũycia mieszkaŒc·w poğudniowego Krakowa. 

Podczas planowania ww. zadania proszň pamiňtaĺ r·wnieŨ o rowerzystach i pieszych ï ŜcieŨki 

rowerowe oraz chodniki dla pieszych sŃ konieczne (po obu stronach ul. Zawiğej). 

Na nowo budowanej ulicy Nowa Bartla r·wnieŨ dobrze jest mieĺ na uwadze komunikacjň pieszo-

rowerowŃ. 

Proszň nie zapomnieĺ o koncepcji linii tramwajowej do ciŃgniňtej do osiedla Kliny-Zacisze ï z tego co 

wiem, firma, kt·ra wygrağa przetarg na zaprojektowanie ww. zadania r·wnieŨ ma wziŃĺ pod uwagň 

zaprojektowanie takiej linii tramwajowej ï proszň przypilnowaĺ, Ũeby firma ta wywiŃzağa siň z zadania. 

JeŨeli linia tramwajowa wzdğuŨ ul. Nowej Bartla bňdzie wymagağa przeprowadzenia jej wzdğuŨ pasa 

drzew przy ul. Borkowskiej ï wtedy jestem gotowy na ich poŜwiňcenie. W innym przypadku rozsŃdnie 

byğoby poprowadziĺ ul. NowŃ Bartla przez Ŝrodek strefy gospodarczej/cementowni, a pas drzew 

zachowaĺ lub wyciŃĺ tylko minimalnŃ ich iloŜĺ. 

Ronda na kaŨdym skrzyŨowaniu sŃ bardzo dobrym pomysğem ï podczas ich budowy, lub remontu  

ul. Zawiğej nie moŨna teŨ zapomnieĺ o planowanej ul. 8 Puğku Uğan·w oraz pozostawienia ewentualnej 

āfurtkiô na rondzie w miejscu, gdzie Zawiğa i 8 Puğku Uğan·w bňdŃ siň w przyszğoŜci krzyŨowaĺ. 

Przy okazji ï moŨe jest szansa zdemontowaĺ wszystkie trzy szpecŃce billboardy/reklamy w ciŃgu ulicy 

Zawiğej? Niestety, ale prawda jest taka, Ũe ten widok jest obrzydliwy.  

Dobrym pomysğem byğoby obsadziĺ po remoncie obie strony ulicy Zawiğej drzewami, kt·re w przyszğoŜci 

zasğoniğyby przykry widok na strefň gospodarczŃ Biznes Park Zawiğa, a poğudniowŃ czňŜĺ Krakowa 

uczyniğy atrakcyjniejszymi dla oka i dla turystyki rowerowej. 

 

Mieszkaniec 

Problemy: 

1. Zatkane skrzyŨowanie przy Forcie 52 Borek Krygowskiego/Borkowska/Forteczna. Ulica Nowa 

Bartla realnie odciŃŨyğby skrzyŨowanie przy Forcie 52 Borek. CzňŜĺ komunikacji miejskiej 
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mogğaby jechaĺ NowŃ Bartla. Nowa Bartla jest konieczna dla odetkania Klin·w i umoŨliwiğaby 

realne korzystanie z komunikacji miejskiej, która jedzie a nie stoi w korku na Klinach.  

To czy Nowa Bartla bňdzie przeprowadzona pomiňdzy blokami przy ulicy Borkowskiej  

a terenami przemysğowymi cegielni czy teŨ przez te tereny przemysğowe nie ma wiňkszego 

znaczenia. Byleby byğa i odetkağa skrzyŨowanie przy Forcie 52 Borek 

(Krygowskiego/Borkowska/Forteczna). 

2. Brak poğŃczenia dla komunikacji miejskiej ul. Komuny Paryskiej z pňtla Pod Fortem. Nowe Kliny 

(Zacisze) majŃ dwa wjazdy z osiedla do ul. Zawiğej ï ul. Borkowska oraz ul. Komuny Paryskiej, 

ale niestety nie sŃ one realnie poğŃczone poza wŃskim przesmykiem (nie dla komunikacji 

miejskiej) ul. ZaporoskŃ. Wszystkie autobusy z pňtli Pod Fortem ĂwiszŃò na skrzyŨowaniu  

przy Forcie 52 Borek oraz ulicy Borkowskiej. 

3. Ul. Zawiğa na odcinku ŧywiecka ï KobierzyŒska to jeden wielki korek. NajwiňkszŃ przyczynŃ 

jest brak lewoskrňt·w. Dodatkowo kierowcy jadŃcy Zawiğa ĂpuszczajŃò kierowc·w  

z podporzŃdkowanych ulic na tym problematycznym odcinku budowa rond znaczŃco 

poprawiğaby przejazd ulicŃ Zawiğa oraz wyjazd z Klin·w w kierunku Zawiğej. 

4. Cağkowite odciňcie Klin·w od infrastruktury rowerowej. Im wiňcej ludzi bňdzie jeŦdziğo rowerami 

tym mniejsze bňdŃ korki w okolicy brakuje DDR w okolicach ul. Zawiğej. Ulica Zawiğa jest anty-

piesza i anty-rowerowa i to trzeba zmieniĺ 

Wnioski: 

Przebudowa ukğadu drogowego Poddana pod konsultacje w postaci rond jest doskonağym pomysğem. 

Powinna spowodowaĺ przyspieszenie komunikacji miejskiej. Im wiňcej ludzi korzysta z komunikacji 

miejskiej tym mniejsze korki bňdziemy mieli. Budowa Nowej Bartla jest bardzo oczekiwana przez 

mieszkaŒc·w Klin·w.  

MoŨe siň spotkaĺ ze sprzeciwem mieszkaŒc·w ulicy Borkowskiej ï mieli krzaki na wyprowadzanie psów 

a bňdzie ulica. Ale nie moŨe byĺ tak Ũe grupa mieszkaŒc·w ulicy Borkowskiej bňdzie blokowağa  

czegoŜ, co usprawni komunikacjň w cağej okolicy. 

 

Mieszkaniec 

Proponujň ronda znajdujŃce siň bezpoŜrednio obok siebie zaprojektowane w formie ronda typu 

Ăfistaszekò: 

 

 

Mieszkaniec 

Zawiğa - Borkowska 

Ul. Zawiğa jest juŨ w peğni obciŃŨona i nie pomoŨe dodatkowe poğŃczenie (Nowa Bartla), a szczeg·lnie 

budowa trzech rond obok siebie. Poszerzenie ul. Zawiğej teŨ nie jest moŨliwe. Ul. Bartla i Anny Szwed-
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śniadowskiej sŃ wŃskie i teŨ nie zapewniajŃ duŨej przepustowoŜci dla nowopowstağych bloków (nawet 

po wybudowaniu wszňdzie rond). Trzeba traktowaĺ te drogi jako lokalne, a nie jako tranzytowe.  

Pod planowanŃ drogŃ (Nowa Bartla) jest juŨ zakrňt (teraz wykonany pod kŃtem prostym).  

Ze wzglňdu na znacznŃ zabudowň dotychczas nie zabudowanego terenu i przyszğy deweloperskie 

inwestycje naleŨy zaczŃĺ budowň nowŃ nowej drogi. Proponujň drogň od ul. Karola Bunscha  

(ul. dra J·zefa BabiŒskiego) do ul. ZakopiaŒskiej po dwa pasy w kaŨdym kierunku z ewentualnym 

wjazdem na obwodnicň.  

PS. przydağoby siň teŨ zrealizowanie wyjazdu z obwodnicy w kierunku od Rzeszowa na ul. ZakopiaŒska 

w stronň centrum 

 

Mieszkaniec 

Zdecydowanie protestuje i nie zgadzam siň z proponowanŃ koncepcjŃ budowy ul. Nowej bardzo dla  

w Ŝladzie zapisanym w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Budowa ul. Nowej 

Bartla bňdzie wiŃzağo siň z wycinkŃ kilkuset drzew i pozbawi mieszkaŒc·w osiedla naturalnej ochrony 

przed zapyleniem i hağasem pochodzŃcym ze strefy przemysğowej spowoduje to drastyczne 

pogorszenie warunków mieszkania poprzez zwiňkszenie hağasu zapylenia i smogu pochodzŃcego  

ze spalin samochod·w, co bezpoŜrednio przeğoŨy siň na utratň wartoŜci mieszkaŒ. W mieŜcie Krak·w, 

które walczy o czyste powietrze wycinka kilkuset drzew to skandal i absolutnie nie powinno to mieĺ 

miejsca. Wycinkň tych drzew bňdzie miağa r·wnieŨ sw·j wymiar ekologiczne i ekonomiczne w tych 

drzewach swoje gniazda majŃ liczne ptaki r·wnieŨ chronione taki jak S·jka, Dziňcioğ, poza tym budowa 

drogi bardzo podmokğym terenie (tu ma sw·j poczŃtek potok Rzewny) bňdzie wiŃzağo siň z osuszaniem 

terenu i dobrym utwardzenie m, co oznacza zwiňkszy koszty budowy. Wedğug proponowanej koncepcji 

projektowana ulica ma byĺ zakoŒczona rondem na ul. Zawiğej zaraz obok projektowanego ronda  

z ul. Borkowskiej, taka bliskoŜĺ rond moŨe spowodowaĺ wzajemne co kowanie siň i zakğ·cenia w ruchu 

juŨ bardzo zakorkowanej ul zawiğej, zatem potencjağ tych rond nie zostanie w peğni wykorzystany. 

Znacznie taniej i bez Wycinki drzew proponujň os. Kliny z komunikowaĺ poprzez przedğuŨenie  

ul. Komuny Paryskiej, kt·rej potencjağ w obecnej chwili nie jest wykorzystany (na tej ulicy nie ma kork·w) 

do nowo projektowanego ronda i nowej pňtli autobusowej na os. Kliny. Kolejnym rozwiŃzaniem jest 

wykorzystanie szybkiej kolei miejskiej, Miasto Krak·w, kt·re walczy ze smogiem powinno siň skupiĺ na 

rozwiŃzaniach nie polegajŃcych na wycinkň drzew i rozbudowy ulic, co zachňci mieszkaŒc·w  

do poruszania siň samochodem, ale powinno postawiĺ na wykorzystanie transportu publicznego. 

Osiedle Kliny moŨna z komunikowaĺ poprzez wykorzystanie szybkiej kolei miejskiej jest to rozwiŃzanie, 

kt·re naleŨy powaŨnie rozwaŨyĺ. Trzecim rozwiŃzaniem, choĺ teŨ kontrowersyjnym, (bo wiŃŨe siň 

r·wnieŨ z wycinkŃ drzew) jest poprowadzenie drogi od skrzyŨowania Krygowskiego-Bartla przez teren 

przemysğowy do ul. Zawiğej jest to rozwiŃzanie mniej drastycznym mniej drastyczne dla mieszkaŒc·w 

osiedla os. Borkowska, ale duŨo lepsze od proponowanego przebiegu. ReasumujŃc nie moŨe byĺ tak, 

Ũe podejmowane sŃ dziağania majŃce na celu wyğŃczenie poprawň wygody wybranej czňŜci 

mieszkaŒc·w i oczywiŜcie dla zysku deweloper·w, kt·rzy w tym rejonie budujŃ nowe bloki kosztem 

drastycznego spadku, jakoŜci Ũycia innych mieszkaŒc·w, w sytuacji, w kt·rej cel ten moŨna osiŃgnŃĺ 

przy wykorzystaniu innego przebiegu ulic lub alternatywnych moŨliwych do realizacji rozwiŃzaŒ. 
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Mieszkaniec 

Jestem przedstawicielem Wsp·lnoty MieszkaŒc·w bloku (...) przy ul. Borkowskiej. Nasz blok znajduje 

siň w bezpoŜrednim sŃsiedztwie planowanej drogi. Jako mieszkaŒcy obawiamy siň znaczŃcego 

wzrostu hağasu oraz zapylenia powietrza zwiŃzanego z powstaniem drogi. Wpğynie to bardzo 

negatywnie na Komfort naszego Ũycia. Lasek, kt·ry przylega bezpoŜrednio do naszego osiedla, a który 

ma w planach byĺ zniszczone, jest zielonym przycz·ğkiem, dla nas, ale takŨe dla wielu gatunk·w roŜlin 

i owad·w. Stwarza one dla nas klimat Ũycia Ăpod lasemò i blisko natury. Wpğywa to pozytywnie  

na codzienne Ũycie cağej spoğecznoŜci kilku blok·w. Powstanie nowej drogi nowa Bartla i usuniňcie 

lasu, spowoduje, Ũe wszystko to zamieni siň w kolejne betonowisko. 

Najgorsze jest w tym wszystkim to, Ũe w naszym odczuciu, w Ũaden spos·b nie rozwiŃŨe to problemu 

komunikacyjnego dzielnicy. Doprowadzenie bezpoŜredniej drogi do Zawiğej nie pomoŨe w udroŨnieniu 

ruchu. JuŨ dzisiaj ulica Zawiğa stoi praktycznie przez cağy dzieŒ. Korki formujŃ siň w obu kierunkach, 

juŨ od cmentarza. Czas potrzebny na przejechanie od G·ry Borkowskiej do ulicy Borkowskiej  

w godzinach szczytu siňga nawet 30 min. Z rozm·w z sŃsiadami i mieszkaŒcami, wynika proste 

rozwiŃzanie: 

1. Wybudowaĺ bezpoŜredni wyjazd z Klin w stronň obwodnicy, lub zakopianki, ale od strony 

osiedla ï to zdejmie wiňkszoŜĺ obciŃŨenia z Zawiğej. 

2. Wykorzystaĺ gotowŃ ul. Komuny Paryskiej ï kt·ra pozwoli wraz z BorkowskŃ m prowadziĺ ruch 

w stronň Krakowa 

3. Zbudowaĺ ronda przy Lidlu na ul. Borkowskiej, przy Komuny Paryskiej i SkoŜnej, Borkowskiej 

przy Forcie. 

Budowa nowej Bartla naprawdň nic nie da, a zniszczy komfort Ũycia cağej spoğecznoŜci  

przy ul. Borkowskiej. 

 

Mieszkanka 

Proszň o wziňcie pod uwagň zaplanowanie budowy nowej ulicy Bartla od strony hurtowni materiağ·w 

biurowych, bez wycinania drzew. 

 

Mieszkaniec 

Wnoszň sprzeciw przeciwko: 

A. Poszerzeniu ul. Bartla na odcinku od pňtli autobusowej do ulicy Wicherkiewicza. Inwestycja  

ta w moim odczuciu jest bezzasadna, biorŃc pod uwagň brak wystňpujŃcych na tej drodze 

zator·w, kork·w, utrudnieŒ w ruchu czy zmniejszenia pğynnoŜci ruchu w godzinach szczytu, 

ponadto obawiam siň, Ũe ta inwestycja w znaczŃcy spos·b uszczupli drzewostan stanowiŃcy 

zapole akustyczna oraz sprzyjajŃcy zmniejszeniu nagrzewania siň powietrza; 

B. Budowa tzw. ul. Nowa Bartla (od ul. Wicherkiewicza do ul. Zawiğej, wzdğuŨ potoku Rzewny), 

gdzie na trasie planowanej inwestycji znajdujŃ siň stanowiska roŜlin chronionych a pas zieleni 

(drzew), kt·ry zostağby usuniňty pod tŃ inwestycjň stanowi istotny element oddzielajŃcy 

obszar·w teren·w usğugowych od teren·w mieszkalnych i osiedli. 
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W moim odczuciu hağas, ruch i zanieczyszczenia generowane zar·wno podczas realizacji inwestycji 

jak i przez samŃ inwestycje juŨ oddano do uŨytku w znaczŃcy spos·b zaszkodziĺ pobliskiemu laskowi, 

stanowiŃcemu siedlisko kilku zagroŨonych gatunk·w roŜlin i zwierzŃt (w tym pğaz·w). WyraŨam wiňc 

sprzeciwem wobec postňpujŃcej degradacji okolicznego Ŝrodowiska. 

Zwiňkszona powierzchnia zajmowana przez beton, kostkň etc., wpğynie lokalnie na podniesienie albedo 

terenu, skutkujŃc podniesieniem temperatury odczuwalnych latem, zmniejszajŃ atrakcyjnoŜĺ 

klimatycznŃ okolicy, jak i dodatkowo zmniejszy i tak juŨ nikğe zdolnoŜci retencyjne okolicznych teren·w, 

stanowiŃc istotnŃ przyczynŃ moŨliwych przyszğych zadaŒ zwğaszcza tlenu znajdujŃcych siň w gğňbi 

niecki stanowiŃcej wiňkszoŜĺ dzielnicy jak i okolicznych teren·w. Ponadto zachodzi istotna obawa,  

Ũe skutkiem powyŨszych inwestycji bňdzie budowa nastňpnego osiedla, co z kolei moŨe stanowiĺ 

zagroŨenie dla lokalnych korytarzy przewietrzania. 

Natomiast z przyczyn pragmatycznych realizacji powyŨszej inwestycji prawdopodobnie za skutkuje 

zmniejszeniem siň iloŜci miejsc parkingowych lub zwiňkszeniem samochod·w korzystajŃcych z nich 

(co w efekcie sprowadza siň do tego samego), kt·re i tak w obecnej chwili niemal nie wystarczajŃ dla 

potrzeb mieszkaŒc·w, ze wzglňdu na ceny i punktualnoŜĺ komunikacja miejska nie stanowi atrakcyjne 

i alternatywy dla poruszania siň. 

W moim odczuciu proponowane zmiany nie przyczyniajŃ siň w znaczŃcy spos·b do poprawy jakoŜci 

komunikacji, a jedynie za skutkujŃ koniecznoŜciŃ dalszych rozbuduje i inwestycji spowodowanych 

przeniesieniem ruchu, co budzi obawy wytworzenia swoistej Ăspiraliò inwestycji, która pozostawi 

dzielnice kolejnŃ zabetonowanŃ Ăpatelniò jakich coraz wiňcej w Krakowie ï wskutek czego dzielnica 

straci sw·j unikalny klimat i czar, stanowiŃcy o atrakcyjnoŜci dla mieszkaŒc·w. BiorŃc pod uwagň 

wszystkie ww. przeciwwskazania, chciağbym wyraziĺ r·wnoczeŜnie aprobatň dla modernizacji 

skrzyŨowaŒ, zwğaszcza Komuny Paryskiej ï Zawiğa, Borkowska ï Zawiğa czy Borkowska 

Wicherkiewicza, gdzie regulacja ruchu czy to poprzez rondo, czy wprowadzenie sygnalizacji Ŝwietlnej 

w znaczŃcy spos·b przyczyni siň do poprawy skomunikowania dzielnicy. 

 

Mieszkanka 

Protest przeciwko budowie ul. Nowa Bartla przebiegajŃcej obok osiedla mieszkaniowego  

przy ul. Borkowskiej przez teren zadrzewiony. 

W zwiŃzku z zaprezentowanymi zağoŨeniami wariantowe koncepcji poprawy komunikacji w ciŃgu ul. 

Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ miňdzy innymi Zawiğa-Borkowska wraz z budowŃ ul. Nowa 

Bartla skğadam sprzeciw wobec proponowanych inwestycji. Budowa ul. Nowej Bartla w przebiegu 

terenu zielonego do ul. Zawiğej nie znajduje Ũadnego ekonomicznego ani ekologicznego uzasadnienia 

i nie wpğynie w Ũaden spos·b na poprawň komunikacji mieszkaŒc·w z tego rejonu, a jedynym pewnym 

skutkiem tych dziağaŒ bňdzie spowodowanie wyğŃczenia Osiedla jako enklawy poprzez umieszczenie 

go pomiňdzy dwiema drogami z bardzo duŨym ruchem samochodowym i spotňgowanym 

zanieczyszczeniem Ŝrodowiska. 

Planowana inwestycja spowoduje wyciňcie ogromnej iloŜci drzew, gdzie zamieszkujŃ chronione gatunki 

ptak·w i innych zwierzŃt, a pamiňtajmy, Ũe w BudŨecie Miasta Krakowa znajdujŃ siň oŜrodki,  

kt·re w ubiegğych latach zostağy przeznaczone na zakup i ustawienie budek lňgowych dla ptak·w  
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z tego rejonu. Tym samym miasto Krak·w zdajň sobie sprawň z potrzeby ochrony ekologii w tym rejonie 

i dostrzega problem jaki tkwi ochronie przyrody nie tylko w tym rejonie, ale r·wnieŨ w cağym mieŜcie, 

które od lat jest betonowane bez zahamowaŒ z negatywnymi skutkami dla mieszkaŒc·w i dla samego 

miasta, chociaŨby poprzez wszczynanie postňpowaŒ karnych wobec odpowiedzialnych urzňdnik·w. 

ReasumujŃc, wycinka drzew na cağej trasie budowy drogi Nowej Bartla spowoduje otwarcia osiedla  

z drugiej strony (do tej pory zamkniňtej drzewostanem) na teren przemysğowy i doprowadziĺ do 

zanieczyszczenia powietrza z intensywnego ruchu samochodów i korków na proponowanej ul. Nowej 

Bartla z jednej strony i z drugiej ze strony ul. Borkowskiej, dotychczas funkcjonujŃcej. Skutkiem tego 

bňdzie zanieczyszczenie powietrza na osiedlu, kt·re oddycha teraz dziňki drzewo, a poprzez 

umieszczenie pomiňdzy dwiema arteriami wpğynie na obciŃŨenie cen mieszkaŒ w tym rejonie, co nie 

leŨy w interesie jego mieszkaŒc·w. Nie spos·b nie zauwaŨyĺ, Ũe dwie drogi z ruchem samochod·w  

w niewielkiej odlegğoŜci od siebie zakoŒczonej rodami przy zbiegu obu ulic z ul. Zawiğa przy sklepie Lidl 

spowoduje korki i komunikacyjny chaos wobec utrudnieŒ dla mieszkaŒc·w i klient·w sklepu. 

Wobec powyŨszego proponujŃ, aby przy realizacji projektu budowy ul. Nowa Bartla wziŃĺ pod uwagň 

innŃ lokalizacjň drogi poprzez przedğuŨenie ul. Komuny Paryskiej, gdzie nie ma zagroŨenia wycinkŃ 

drzew, a cağa infrastruktura blok·w, Zagospodarowanie terenu sprzyja takiej inwestycji, tym bardziej  

Ũe w opinii projektant·w jest to jak najbardziej moŨliwe i wykonalne. 

PatrzŃc holistycznie i niejako z lotu ptaka na cağy obszar Klin·w, gňsto zaludnionych w zabudowie 

blokowej jednŃ enklawň ŜwieŨego powietrza dla cağej infrastruktury pozostaje wğaŜciwe odcinek gňsto 

zadrzewione przebiegajŃce wzdğuŨ planowanej drogi nowa Bartla, a zachowanie tego odcinka drzew 

powinno byĺ celem nadrzňdnym. patrzŃc holistycznie i niejako z lotu ptaka na cağy obszar Klin·w, gňsto 

zaludnionych w zabudowie blokowej jednŃ enklawň ŜwieŨego powietrza dla cağej infrastruktury 

pozostaje wğaŜnie odcinek gňsto zadrzewione przebiegajŃce wzdğuŨ planowanej drogi nowa Bartla,  

a zachowanie tego odcinka drzew powinno byĺ celem nadrzňdnym. 

 

Mieszkaniec 

Przedstawiona koncepcja przebudowy ul. Zawiğej wraz ul. Nowa Bartla nie speğni zamierzonego  

celu tj. poprawy komunikacji w tym obszarze. Realizacja tej inwestycji o obecnie przedstawionej formie 

skutecznie pogğňbi istniejŃcy problem. PoniŨej przedstawiam argumenty, kt·re ŜwiadczŃ za takim 

wnioskiem: 

1. Obecne natňŨenie ruchu na ulicy zawiğej jest bardzo duŨe i w godzinach szczytu komunikacyjnego 

skrzyŨowanie z ul. BorkowskŃ korkuje siň na dğugoŜci ponad 100 m w obu kierunkach. Wprowadzenie 

dodatkowego skrzyŨowania/ronda z ul. Nowa Bartla wprowadzi kolejne miejsce, gdzie ruch  

siň zatrzyma oraz cağkowicie zablokuje odcinek do ul. Borkowskiej. 

2. Koncepcja w Ũaden spos·b nie adresuje gğ·wnego problemu, czyli udroŨniania ruchu na ulicy Zawiğej. 

W praktyce sprowadza siň do dodania kolejnego skrzyŨowania, a nie poszerzenia samej ul. Zawiğej.  

3. Nowo powstajŃce osiedla nie majŃ zaplanowanej innej drogi dojazdowej niŨ ul. Zawiğa, wiňc cağy 

ruch nadal bňdzie siň kumulowağ na jednej ulicy, kt·ra wedğug tej koncepcji pozostanie w niezmienionej 

formie. Co wiňcej budowa ulicy Nowa Bartla pogğňbi istniejŃcŃ sytuacjň. 
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4. MPZP zakğada dodatkowŃ ulicň wyprowadzajŃcŃ ruch w stronň ul. ZakopiaŒskiej, co zostağo 

cağkowicie pominiňte w planowanej inwestycji, tym samym nie adresujŃc problemu kompleksowo.  

 

Ponadto budowa nowej ulicy Bartla prowadzi do niŨej wymienionych konsekwencji: 

- Zostanie usuniňty pas zieleni stanowiŃcy jedynŃ barierň przed pyleniem i hağasem od strony czňŜci 

przemysğowej na co mieszkaŒcy nie wyraŨajŃ zgody 

- Pozbawienie mieszkaŒc·w tej naturalnej bariery, przy dostňpnoŜci innych alternatywnych rozwiŃzaŒ, 

bňdzie stanowiğo solidnŃ podstawň do rozpoczňcia zbiorowych cywilnych pozw·w przeciwko miastu,  

- Usuniňcie gatunk·w chronionych, kt·re wystňpujŃ na tym obszarze 

- Dodatkowe utrudnienie droŨnoŜci komunikacyjnej ulicy Zawiğej wymienione w punkcie 1 powyŨej 

 

Uwagi do materiağu stanowiŃcego koncepcjň: 

A. Nie zostağa przedstawiona informacja o tym, czy jej budowa odbňdzie siň kosztem zawğaszczenia 

czňŜci dziağek, na kt·rych obecnie sŃ miejsca parkingowe oraz oŜwietlenie osiedlowe 

B. Zostağa przygotowana bez uwzglňdnienia danych ruchowych 

C. Zakğada rezerwň na tramwaj w kierunku ul. 8 Puğku Uğan·w, kt·ra takiej w swoim MPZP nie posiada 

 

Sugerowanym rozwiŃzaniem, kt·re w pewnym stopniu udroŨni ruch w tej okolicy, jest poszerzenie  

ul. Zawiğej przynajmniej na odc. 200m na zach·d od ulicy Borkowskiej do wysokoŜci ul. ŧywieckiej przy 

jednoczesnym wprowadzeniu ronda (wzglňdnie turboronda) przy ul. Borkowskiej z dedykowanymi 

pasami do prawo skrňt·w. 

MajŃc na uwadze powyŨsze argumenty (wğŃczajŃc w to niepodwaŨalne punkty A, B, C) wnoszň,  

aby koncepcja zostağa przygotowana ponownie oraz poddana kolejnym konsultacjom. Brak takiej kolei 

rzeczy bňdzie stanowiğ dow·d, iŨ Miasto realizuje projekt oraz inwestycjň na podstawie niepoprawnie 

wykonanej koncepcji. 

 

Mieszkanka 

Jako mieszkanka ul. Borkowskiej wyraŨam gğňbokie zaniepokojenie budowŃ ul. Nowego Bartla  

w miejscu, kt·re zakğada plan zagospodarowania sprzed kilkunastu lat. Jestem przeraŨona wizjŃ drogi 

poprowadzonej pod oknami mieszkaŒc·w, kosztem jednego pasa zieleni oddzielajŃcego osiedle  

od strefy przemysğowej, kt·ra naleŨy mieszkaŒc·w od lat na kurz i hağas dobiegajŃcy z pobliskiej 

betoniarni i innych obiekt·w przemysğowych. W dobie betonowania wszystkiego nie moŨna dopuŜciĺ 

do wycinki ponad 2 ha piňknych drzew, po to, by poprowadziĺ drogň, kt·ra komunikacyjnie nie zmieni 

NIC, wrňcz spowoduje jeszcze wiňksze korki na zatğoczonej juŨ bardzo ul. Zawiğej. Droga 

poprowadzona w tak bliskiej odlegğoŜci od ul. Borkowskiej jest w mojej opinii i wielu mieszkaŒc·w 

pomysğem kompletnie nietrafionym i mija siň z celem rzekomego usprawnienia komunikacji na Klinach. 

Dlatego apeluje o odrzucenie tego pomysğu i ewentualne przeniesienie przebiegu drogi do strefy 

przemysğowej. Rondo w tamtym miejscu lepiej wsp·ğpracowağoby z ruchem na u. Zawiğej. 
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Powiedzmy stop wyciňcie zieleni, kt·ra nas chroni od zanieczyszczeŒ, gdzie mieszkaŒcy mogŃ 

spacerowaĺ ze swoimi pupilami A codziennie zamiast huku aut i smrodu spalin sğyszŃ piňkny szum 

drzew i Ŝpiew ptak·w! 

Nie ma takiego planu, kt·rego nie moŨna byğoby zmieniĺ w imiň dobra mieszkaŒc·w, by nie przeŨywali 

holu egzystencji w blokach, gdzie nie bňdzie moŨna nawet spokojnie otworzyĺ okien ani spokojnie 

usiŃŜĺ na balkonie, bo jedyny widok jaki zostanie im zaserwowany to ulica, betoniarnia i inne obiekty 

przemysğowe. 

 

Mieszkaniec 

Zdecydowanie popieram dziağania opisane w zadaniu. Poruszam siň po skrzyŨowaniach, kt·rych 

rozbudowa jest planowana, co najmniej kilka razy w tygodniu. Wzrost utrudnieŒ i zator·w (tylko  

w godzinach szczytu) obserwuje regularnie, co kilka miesiňcy. Koreluje to z przybywajŃca iloŜciŃ 

mieszkaŒc·w okolicznych osiedli, kt·re ciŃgle siň rozbudowujŃ jestem przekonany, Ũe w miarň upğywu 

czasu i oddawania kolejnych blok·w do uŨytku, poruszanie siň samochodem w kierunku ulicy zawiğej 

bňdzie coraz bardziej czaso- i energochğonne. 

 

Mieszkaniec 

Mieszkam na Klinach od 16 lat. W tym czasie poğoŨono asfalt w koŒcowej czňŜci ul. Komuny Paryskiej 

oraz na jej poczŃtku przebudowano skrzyŨowanie. I to wszystko w zakresie dr·g. Pomimo ogromnego 

przyrostu mieszkaŒc·w w tym czasie nie przybyğa Ũadna, nowa droga uwaŨam, Ũe planowana 

rozbudowa skrzyŨowanie jest bardzo potrzebna (szkoda, Ũe tak p·Ŧno) osiedle Kliny-Zacisze jest tak 

naprawdň w klinie geograficznym. W praktyce mieszkaŒcy mogŃ wyjeŨdŨaĺ tylko w jednym kierunku ï 

p·ğnocnym (mam na myŜli Kliny-Zacisze), ulicami Krygowskiego i Komuny Paryskiej. Mowa tutaj  

o wielotysiňcznej liczby mieszkaŒc·w, z planami na dodatkowe tysiŃce. To tak jakby w miejscowoŜciach 

o liczbie ludnoŜci por·wnywalnej z Niepoğomicami lub MyŜlenicami byğy tylko dwie drogi dojadň 

dojazdowe ï nie do pomyŜlenia. Dodatkowo Zakrňty skrzyŨowania sŃ na tyle wŃskie, Ũe kaŨdy autobus 

komunikacji musi wjechaĺ na przeciwny pas, aby zakrňciĺ, blokujŃc przy tym ruch, co w godzinach 

szczytu powoduje dodatkowe zwiňkszenie kork·w. Chyba nie ma w Krakowie drugiego osiedla  

tak bardzo odciňtego komunikacyjnie. Z tych powod·w ulica odnowa Bartla jest takŨe koniecznoŜciŃ. 

KierowcŃ z osiedla przy ulicy Borkowskiej (Kliny Borkowskie) trudno siň wydostaĺ w kierunku ul. Zawiğej, 

ale r·wnoczeŜnie blokujŃ oni wyjazd mieszkaŒc·w Klin·w Zacisze, kt·rzy majŃ jeszcze trudniej  

z wyjazdem z Klinów. Nowa Bartla umoŨliwiğaby Ănormalniejszeò poğŃczenie dla Klin·w-Zacisze. 

Zwracam teŨ uwagň na fakt, iŨ udroŨnienie komunikacji w kierunku ul. Zawiğej z powoduje ogromne 

korki na tejŨe drodze oraz jej przedğuŨeniu ï czyli gğ·wnie na skrzyŨowaniu BabiŒskiego z Bunscha ï 

juŨ teraz sŃ tam bardzo dğugie korki, oraz skrzyŨowanie na ulicy na g·rze Borkowskiej ï chyba jeszcze 

bardziej zatkane. Generalnie tak duŨe osiedle wymaga zmian drogowych nie tylko w jego pobliŨu, lecz 

takŨe na najbliŨszych, wiňkszych traktach komunikacyjnych, jeŜli miasto umoŨliwia budowanie takich 

odciňtych komunikacyjnie, duŨych osiedli musi liczyĺ siň z koniecznoŜciŃ budowy infrastruktury 

komunikacyjnej dla mieszkaŒc·w. 
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W szerszym kontekŜcie powinno siň pomyŜleĺ o dodatkowej drodze na Klinach. Np. r·wnolegğej  

do autostrady ğŃczŃcej ul. Trockiego z nowŃ drogŃ przez Kliny w czňŜci poğudniowej, ostatecznie 

dochodzŃcej pod wňzeğ ZakopiaŒski. MoŨna teŨ pomyŜleĺ o poğŃczeniu wschodniej czňŜci Klinów 

Zacisze z tzw. Ăstarymi Klinamiò alternatywŃ dwupasmowŃ ul. ZawiğŃ, ale to jest raczej nierealne. MyŜlň, 

Ũe bez plan·w i realizacji takich rozwiŃzaŒ nie powinno siň doprowadzaĺ do zaludniania nowych 

terenów ï mam tutaj na myŜli obszar pomiňdzy Klinami i autostradŃ, i dla tych przyszğych mieszkaŒc·w 

planowane ronda to za mağo.  

Ostatecznie wydaje mi siň dla mnie logiczne, Ũe usprawnienie komunikacji na tak zaludnionym 

(zwğaszcza w przyszğoŜci) osiedlu jednoczeŜnie ograniczonym geograficznie pod wzglňdem 

komunikacyjnym - gğ·wnie przez autostradň - powinno byĺ wzorowane na udanych rozwiŃzaniach 

zastosowanych w innych miejscach o podobnym charakterze. Takie udane rozwiŃzania komunikacyjne 

ï stosowane nawet w innych miastach - powinny posğuŨyĺ u nas jako wz·r do naŜladowania. Warto 

wiňc je znaleŦĺ i z nich skorzystaĺ. 

 

Mieszkanka 

Pragnň zgğosiĺ sprzeciw wobec budowy nowej drogi wedğug planu tuŨ przy Borkowskiej i wycinki 

teren·w zielonych odgradzajŃcych od cementowni. 

 

Mieszkaniec, Mieszkanka 

Po zapoznaniu siň z Koncepcjami RozwiŃzaŒ Komunikacyjnych dla ulicy Zawiğej oraz ulicy Nowej 

Bartla, zdecydowanie popieramy wariant nr. 1 z budowŃ ulicy Nowa Bartla oraz rondami 

umoŨliwiajŃcymi bezkolizyjne wğŃczenie siň do ruchu i nie powodujŃcymi (wzglňdem skrzyŨowaŒ) 

op·ŦnieŒ w ruchu komunikacji miejskiej oraz pozostağych pojazd·w, kt·re na tradycyjnych 

skrzyŨowaniach (r·wnieŨ tych z sygnalizacjŃ ŜwietlnŃ) zmuszone sŃ do oczekiwania (czňsto w tzw. 

Ăkorkuò) do wğŃczenia siň do ruchu ze wzglňdu na zwiňkszony ruch koğowy na drodze gğ·wnej lub 

oczekujŃcy na zielone Ŝwiatğo sygnalizacja Ŝwietlnej. 

Ronda sprawdzajŃ siň doskonale w kwestii bezkolizyjnego wğŃczenia siň do ruchu, nie powodujŃc 

zbňdnych op·ŦnieŒ. Dowodem na to sŃ chociaŨby kraje skandynawskie stosujŃce te rozwiŃzania  

od wielu lat oraz województwo ŜlŃskie majŃce najwiňcej tego typu rozwiŃzaŒ w kraju. 

 

Mieszkaniec 

W dobie ciŃgğej rozbudowy osiedla Kliny oraz otwarcia nowej szkoğy, mamy tylko dwie gğ·wne drogi 

dojazdowe ï ul. Komuny Paryskiej oraz ul. Borkowska. W godzinach szczytu czňsto dochodzi  

do paraliŨu tych dr·g, a wyjazd z osiedla zajmuje kilkanaŜcie minut, dlatego niezbňdna jest budowa 

Nowej Bartla i w tym miejscu nie rozumiem, dlaczego mieszkaŒcy ulicy Komuny Paryskiej majŃ byĺ 

bardziej poszkodowani, poniewaŨ przed naszymi oknami mamy wğaŜnie drogň, a dziňki budowie Nowej 

Bartla jest szansa, Ũe ruch rozğoŨň siň proporcjonalnie na 3 drogi. 

Konieczna jest r·wnieŨ pilna przebudowa nastňpujŃcych skrzyŨowaniu wzdğuŨ ul. Zawiğej, która 

wğaŜciwie jest sparaliŨowana przez korki: 
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1. Borkowska ï Forteczna najlepsze byğoby rondo lub zmiana pierwszeŒstwa, w tej chwili z uwagi 

na pierwszeŒstwo skrňtu w kierunku zakopianki kierowcy omijajŃ ZawiğŃ i tak skracajŃ sobie 

drogň. 

2. Borkowska-Zawiğa (rondo) 

3. Komuny Paryskie-Zawiğa (rondo) 

4. KobierzyŒska-Zawiğa (rondo) 

Dodatkowo chciağbym zwr·ciĺ szczeg·lnŃ uwagň na ul. Komuny Paryskiej, gdzie obowiŃzuje 

ograniczenie prňdkoŜci do 30 km/h. Tego ograniczenia nikt nie respektuje dwa, warto by byğo 

zastosowaĺ obustronny azyl drogowy, aby pohamowaĺ uğaŒskŃ fantazjň kierowców.  

Nie mamy co liczyĺ na kulturň jazdy, jak w Niemczech czy we Francji. 

 

Mieszkanka 

Zasadnym wydaje siň, aby wszystkie skrzyŨowania: Zawiğa-KobierzyŒska, Zawiğa-Komuny Paryskiej, 

Zawiğa-SkoŜna, Zawiğa-Borkowska byğy w formie bezkolizyjnej (rondo). 

Konieczna jest budowa chodnika i ŜcieŨki rowerowej wzdğuŨ ulicy zawiğej. Planowana ulica Nowa Bartla 

powinna powstaĺ w Ŝladzie zgodnie z obowiŃzujŃcym planem zagospodarowania przestrzennego. 

 

Mieszkanka 

Dot. planowanej ŜcieŨki tramwajowej od zajezdni Pod Fortem do ulicy Zawiğej:  

ï zdecydowanie i absolutnie trzeba znaleŦĺ takie rozwiŃzanie, kt·re nie zrujnuje Ũycia 

dotychczasowych mieszkaŒc·w tych teren·w. Linia tramwajowa 3 m od okien jest dokğadnie tym,  

co moŨna nazwaĺ zrujnowanie dotychczasowego Ũycia.  

ï Odcinek planowanej linii miňdzy ul. Gryglewskiego a Zawiğa - ostatnie zadrzewionej tereny naszego 

miasta muszŃ byĺ chronione. Tramwaj kosztem drzew - NIE. RozwaŨyĺ wykorzystanie czňŜci 

przemysğowego terenu miňdzy ulicŃ Borkowska za laskiem a ulica Komuny Paryskiej. 

Dot. Rond przy ulicy zawiğej: 

- Rondo bardzo przydağoby siň przy wyjeŦdzie z ul. Komuny Paryskiej. Ruch powinno 

przekierowaĺ siň z ul. Borkowskiej na ul. Komuny Paryskiej, kt·ra jest szersza i wygodniejsza 

niŨ wŃska ul. Borkowska. 

- Rondo r·wnieŨ przydağoby siň przy wyjeŦdzie z ul. KobierzyŒskiej na ZawiğŃ.  

- Robienie ronda przy wyjeŦdzie z ul. Borkowskiej na ul. ZawiğŃ spowodowağoby zbyt duŨe 

zagňszczenie rond na ul. Zawiğej i ul. Komuny Paryskiej - ul. Borkowska. 

Drodzy przedstawiciele naszego miasta, wiňcej zdrowego rozsŃdku Ũyczň. 

 

 

Mieszkaniec i Mieszkanka (dwie podobne wypowiedzi) 

Moje stanowisko jest toŨsame ze stanowiskiem mojej mağŨonki: 

Nie zgadzam siň na poprowadzenie ulicy Nowej Bartla wedğug obecnego planu wzdğuŨ osiedla  

przy ul. Borkowskiej. Teren ten jest zalesiony stanowi naturalnŃ osğonň od uciŃŨliwych zakğad·w 
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przemysğowych znajdujŃcych siň tuŨ obok. Teren ten sğuŨy mieszkaŒcom za miejsce spacer·w z psami 

oraz jako zielona Ŝciana/filtry. Jest co roku sprzŃtane w czynie spoğecznym przez dzieci z osiedla. 

Ulica Nowa Bartla powinna zostaĺ poprowadzona istniejŃcŃ juŨ drogŃ miňdzy zakğadami  

przy ul. Zawiğej, tak jak to proponujŃ radni Dzielnicy X. RozwiŃzanie to jest lepsze, gdyŨ nie wiŃŨe siň 

z wycinkŃ jedynych drzew oddzielajŃcych osiedle od cementowni, odsunie hağas z ulicy od mieszkaŒ  

i znajduje siň mniej wiňcej w poğowie odlegğoŜci pomiňdzy ul. BorkowskŃ, a ul. Komuny Paryskiej,  

co wpğynie na pğynnoŜĺ jazdy ul. ZawiğŃ. W pierwotnym zağoŨeniu wyjazd z ul. Nowej Bartla znajdowağby 

siň zbyt blisko wyjazdu z Borkowskiej i ul. Zawiğa byğaby praktycznie zablokowane.  

Bardzo proszň o wziňci mojego stanowiska pod uwagň, gdyŨ podobnie uwaŨa olbrzymia wiňkszoŜĺ 

mieszkaŒc·w osiedla. 

 

Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na poprowadzenie ulicy Nowej Bartla wedğug wstňpnego planu wzdğuŨ osiedla. Ten 

teren jest naturalnŃ osğonŃ od zakğad·w przemysğowych, kt·re sŃ uciŃŨliwe dla mieszkaŒc·w.  

UwaŨam, Ũe droga Nowa Bartla powinna byĺ poprowadzona drogŃ, kt·ra znajduje siň miňdzy 

zakğadami.  

Opcje te proponujŃ takŨe inni mieszkaŒcy i Rada Dzielnicy. 

 

Mieszkanka 

Czy rozwaŨane sŃ (chociaŨby projektowo) w ramach planowanej inwestycji przyszğoŜciowe rozwiŃzania 

dotyczŃce przebiegu publicznego transportu szynowego tramwaj na Kliny? Pytanie zwiŃzane jest moim 

zdaniem z koniecznoŜciŃ podejŜcia juŨ na tym etapie do Kompleksowego zapewnienia rzeczywistych 

moŨliwoŜci komunikacyjnych dla Klin·w. Osiedle siň rozrasta chociaŨby w ostatnim czasie otwarta 

zostağa szkoğa Docelowo planowane dla 600 uczni·w. Nie wiadomo teŨ, jak zostanie rozwiŃzana 

kwestia ewentualnego uŨytku ekologicznego szczeg·lnie w sytuacji, gdy potencjalnie tereny te zostanŃ 

jednak objňte zabudowŃ mieszkaniowŃ. PostňpujŃca rozbudowŃ osiedla niewŃtpliwie bňdzie 

skutkowağa teŨ rozszerzeniem bazy usğugowej. Nie moŨna teŨ abstrahowaĺ od postňpujŃcej zabudowy 

jednorodzinnej jaka odbywa siň w kierunku Sidziny. Wydaje siň, Ũe jedynym rozsŃdnym rozwiŃzaniem 

w zakresie transportu publicznego bňdzie skomunikowanie osiedla za pomocŃ linii tramwajowej 

 (np. do Borku lub Czerwonych Mak·w), co byğoby przy oczywistych korzyŜciach dla pasaŨer·w takŨe 

odciŃŨeniem dla transportu koğowego, tak prywatnego, jak i publicznego. 

 

Mieszkaniec 

TreŜĺ taka sama jak powyŨej. 

 

Mieszkaniec 

Bardzo istotnym jest utworzenie ukğadu dr·g, kt·ry spowoduje jak najmniejszy ruch samochodowy  

w sŃsiedztwie Szkoğy Podstawowej nr 14. Z uwagi na bezpieczeŒstwo uczni·w SP14 oraz dzieci 

majŃcych uczňszczasz do zaplanowanych do budowy przedszkola i basenu, a takŨe centralne 

poğoŨenie tych obiekt·w, bardzo waŨnym jest odsuniňcie ruchu samochodowego w innej strefie osiedla 
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Kliny. Koniecznym jest zaplanowanie i z budowanie dr·g na obrzeŨach os. Kliny ï w ten sposób 

wprowadzona zostanie organizacja ruchu, kt·ra zapobiegnie zbytniemu wzrostowi natňŨenia ruchu  

w centrum Klinów, to jest na ulicy prof. Bartla (zwğaszcza na odcinku przy Szkole Podstawowej nr 14). 

Dobrym rozwiŃzaniem jest wprowadzenie gğ·wnego strumienia ruchu samochodowego z poğudniowego 

odcinka ul. Bartla (przy SP14) i r·wnomierne rozğoŨenie ruchu na ul. SpacerowŃ, ul. Komuny Paryskiej 

oraz ul. Krygowskiego z przedğuŨeniem ul. Nowa Bartla do ul. Zawiğej.  

NaleŨy zapobiec utworzeniu ruchu tranzytowego z oŜciennych gmin do centrum Krakowa przez  

os. Kliny. Dlatego, droga dojazdowa do przystanku Szybkiej Kolei Aglomeracyjnej Kraków ï 

Opatkowice (SKA) powinno byĺ drogŃ ŜlepnŃ, bez moŨliwoŜci przejazdu przez tory kolejowe  

do Opatkowice. Nie powinno byĺ teŨ zjazdu z obwodnicy autostradowej na osiedle Kliny, gdyŨ 

spowoduje on potňŨny ruch tranzytowy do centrum Krakowa. 

Ul. Prof. Bartla po wydğuŨeniu na poğudnie obecnego odcinka, przetnie nowŃ, najludniejszŃ czňŜĺ  

os. Kliny, dzielŃc ten teren na czňŜci wschodniŃ i zachodniŃ. Zbyt duŨy ruch samochodowy na tej ulicy, 

utrudni codzienne funkcjonowanie mieszkaŒc·w ï przemieszczanie siň pieszo do koŜcioğa 

parafialnego, szkoğy, przedszkoli, sklep·w, punkt·w usğugowych. Zmniejszy teŨ bezpieczeŒstwo 

pieszych, wygeneruje zwiňkszony hağas i wiňkszŃ emisjň spalin. NaleŨy rozwaŨyĺ budowň ekran·w 

akustycznych wzdğuŨ nowego odcinka ul. Bartla od obecnej pňtli autobusowej w kierunku poğudniowym. 

W zağŃczeniu przesyğam mapň przedstawiajŃcŃ opisane powyŨej wnioski. Uprzejmie proszň o 

uwzglňdnienie powyŨszych wniosk·w. Dziňkujň. 
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Mieszkaniec 

Jestem przeciwny budowie ulicy Nowej Bartla. Budowa takiej drogi zlikwiduje las, który w tym momencie 

jest jedynym, kt·ry nas oddziela od zakğad·w produkcyjnych znajdujŃcych siň po drugiej stronie. 

Zwiňkszy to hağas, zanieczyszczenie oraz w znaczŃcym stopniu zakğ·ci nasz spok·j. 

 

Mieszkanka 

Szanowni PaŒstwo, budowa nowej ulicy Nowej Bartla w formie przedstawionej na prezentacji nie 

rozwiŃŨe problemu Komunikacyjnego tego obszaru Krakowa, poniewaŨ jej brak nie jest powodem 

problemów z korkami w tej okolicy. 

Jej budowa niesie za sobŃ KoniecznoŜĺ wyciňcia znacznŃ czňŜĺ zieleni wzdğuŨ blok·w na ulicy 

Borkowskiej. SŃ to obszary uŨytkowany przez mieszkaŒc·w oraz obszary aktywnoŜci zwierzŃt  

i ich naturalnego Ŝrodowiska. Jest to teŨ naturalna bariera pomiňdzy cementownia a osiedlem.  

MieszkajŃc i ŨyjŃc w tej okolicy wypracowağam kilka spostrzeŨeŒ dotyczŃcych skrzyŨowanie, które 

utrudniajŃ przejazd:  

1. SkrzyŨowanie Krygowskiego ï Borkowska ï Forteczna ï tutaj w godzinach porannych tworzŃ siň 

ogromne korki, poniewaŨ pierwszeŒstwo ma ciŃg dr·g Borkowska ï Forteczna. Tutaj powinno 

powstaĺ rondo, kt·re znaczŃco upğynni ruch, poniewaŨ duŨo os·b skrňca  

w ul. Borkowska z ul. Krygowskiego. 

2. SkrzyŨowanie Borkowska ï Zawiğa ï tutaj bezapelacyjnie konieczna jest budowa ronda. Skrňcenie 

w lewo z Borkowskiej w ZawiğŃ w godzinach porannych graniczy z cudem. Tylko wpuszczenie przez 

innych uczestnik·w ruchu daje moŨliwoŜĺ skrňtu w lewo. TworzŃ siň przez to gigantyczny korki 

wzdğuŨ ul. Borkowski. 

3. Brak poğŃczenia ul. Bartla z ul. Komuny Paryskiej ï poğŃczenie jest, ale przez osiedle ulicami 

Wicherkiewicza ï Krymska ï Zaporoska. Tutaj powinno zostaĺ wybudowane rondo w okolicy pňtli 

autobusowej Kliny i powinna zostaĺ wybudowana drogŃ do ul. Komuny Paryskiej. Utworzy siň 

wówczas dodatkowych korytarz wyjazdowy dla mieszkaŒc·w ul. Bartla i okolic. Osiedle zyska 

r·wnieŨ wiňksze bezpieczeŒstwo. 

4. SkrzyŨowanie Komuny Paryskiej ï Zawiğa ï nowŃ przebudowane skrzyŨowanie nie upğynňğo ruchu, 

ani nie sprawiğo, Ũe jest ono bezpieczniejsze. W sumie ten remont nie wnosi nic nowego opr·cz 

asfaltu i krawňŨnik·w. Lewoskrňt z ul. K. Paryskiej jest r·wnieŨ kğopotliwy  

jak z ul. Borkowskiej w Zawiğa i powoduje Zator w ciŃgu ul. Zawiğej jak i Komuny Paryskiej. 

Jak PaŒstwo widzŃ, sprowadzamy siň do punktu wyjŜcia. czyli ul. Zawiğej. Ona jest kompletnie 

niedroŨna. Zmiany naleŨy poczyniĺ w pierwszej kolejnoŜci w ciŃgu ulicy Zawiğej na skrzyŨowaniach 

Zawiğa ï K. Paryskiej i Zawiğa ï Borkowska, a takŨe Zawiğa ï SkoŜna. Po wykonaniu tych remont·w, 

moŨna zaczŃĺ zastanawiaĺ siň czy droga Nowa Bartla jest w og·le potrzebna. Kolejnym argumentem 

przeciwko budowie ul. Nowej Bartla jest fakt, Ũe jeŜli droga powstanie w takim przebiegu,  

jak zaproponowano na ulicy Zawiğej powstanŃ dwa ronda w odlegğoŜci okoğo 50 m od siebie.  

Jest to rozwiŃzanie niekorzystnie wpğywajŃce na pğynnoŜĺ ruchu na ul. Zawiğej. Zator jednego z rond 

spowoduje zator drugiego ronda. Dlatego, teŨ pomysğ radnego miasta P. Michağa Starobrata,  

aby tň drogň poprowadziĺ przez obszar gospodarczy Ăcementowniò jest rozwiŃzaniem optymalnym. 
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Po pierwsze w tym wariancie nastŃpi wycinka o wiele mniejszej iloŜci drzew a po drugie unikniemy 

problematyki dwóch rond na ulicy Zawiğej. Jestem mieszkankŃ skrajnego bloku ul. Borkowskiej  

i proponowana droga przebiegağaby tuŨ pod moimi oknami. MieszkajŃc zaraz przy tym lesie,  

nie wyobraŨam sobie tutaj drogi, na kt·rej stojŃ samochody w korku, bo i tak cağa ul. Zawiğa jest 

zakorkowana.  

 

Wybudowanie kolejny odnogi wyjazdowej, spowoduje tylko szybszy dojazd do ul. Zawiğej, kt·ra  

i tak bňdzie na cağym dystansie zakorkowana, poniewaŨ jednoczeŜnie dochodzi do niej dojedzie do niej 

wiňcej pojazd·w.  

Zdecydowanie ĂNIEò dla budowy nowej ulicy: ĂNowej Bartlaò. 

 

Mieszkanka 

Mieszkam przy ul. Mağysiaka (Kliny Zacisze). Jako osoba starsza korzystam z krakowskiej komunikacji 

miejskiej. Autobus czňsto stoi w ogromnym korku szczeg·lnie w rejonie ul. Borkowskiej oraz 

skrzyŨowania z Zawiğa. Mieszkam na nowo wybudowanym osiedlu, w okolicy powstajŃ nowe bloki. 

Przybywa mieszkaŒc·w oraz samochod·w, nie tylko znalezienie miejsca do parkowania staje siň 

problemem, tak dla mieszkaŒc·w jak i odwiedzajŃcych, ale przede wszystkim dojazd. R·wnieŨ  

dla np. sğuŨb ratunkowych w godzinach szczytu. 

Dlatego konieczne jest jak najszybsze usprawnienie ul. Bartla, poprzez bezpoŜrednie poğŃczenie  

z jej (NowŃ Bartla) z ul. ZawiğŃ. Usprawni tŃ komunikacjŃ miejskŃ i indywidualnŃ oraz odciŃŨyĺ dwie 

pozostağe ulice prowadzŃce do naszego rozrastajŃcego siň osiedla. 

 

Mieszkaniec 

1. Inwestycje naleŨy podzieliĺ na etapy. Zamkniňcie w trakcie przebudowy ul. Bartla i ul. Zawiğej 

spowoduje uniemoŨliwienie wyjazdu z osiedla dla tysiňcy mieszkaŒc·w. Konieczne koniecznie naleŨy 

przewidzieĺ etapowania inwestycji w ten spos·b, aby zachowaĺ wyjazd z osiedli i dojazd komunikacji 

autobusowej. 

2. NaleŨy zachowaĺ pňtlň autobusowŃ na Klinach Borkowskich, jest ona niezbňdna dla zapewnienia 

poğŃczeŒ komunikacyjnych tego rejonu i zawiera niezbňdnŃ infrastrukturň dla postoju autobusu 

wyjeŨdŨajŃcych na liniň. Bez jej infrastruktury wyjazd z osiedla bňdzie utrudniony. 

3. Przebudowa ul. Bartla wraz ze skrzyŨowaniem z ul. Korpala i Anny Szwed-śniadowskiej jest na tym 

etapie zbňdna, ulica ta byğa przebudowywana kilka lat temu. środki, kt·re byğy przeznaczone  

na przebudowň naleŨy skierowaĺ na budowň nowych dr·g wyjazdowych z osiedla. 

4. Budowa ronda na skrzyŨowaniu z ul Bartla i Korpala jest zbňdna, zajmie ona zbyt wiele miejsca  

a nie jest w tym momencie konieczne, znacznie bardziej potrzebne sŃ nowe drogi wyjazdowe 

doprowadzajŃce ruch do dr·g gğ·wnych. 

5. W pierwszym etapie naleŨy wykonaĺ ğŃcznik ul. Nowej Bartla do ul. Zawiğej, zanim zacznie siň 

przebudowň innych ulic tak aby moŨna byğo udroŨniĺ wyjazd z osiedli  

na czas planowanych robót na innych odcinkach 
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Mieszkaniec 

Jestem przeciwny realizacji drogi pomiňdzy osiedle Borkowska a przylegajŃcŃ do osiedla cementownia. 

IstniejŃce tam drzewa stanowiŃ jedynŃ barierŃ ochronnŃ ï akustyczna zmniejszajŃce iloŜĺ 

generowanego hağasu maszyn budowlanych oraz barierň ochronnŃ od pyğu wydobywajŃcego  

siň z cementowni.  

JeŨeli nie bňdzie tam, gdzie bňdzie on przenosiğ siň na pobliskie bloki, mieszkania oraz parkujŃce 

samochody 

 

Mieszkanka 

Zgğaszam sprzeciw do przeprowadzenia budowy ul. Nowej Bartla wedğug aktualnego planu. Nie 

zgadzam siň na wycinkň lasku, jedynego bufora, pas·w zieleni chroniŃcego mieszkaŒc·w ulicy 

Borkowskiej przed pyğem, kurzem, hağasem ze strony strefy przemysğowej, kt·rej najbardziej uciŃŨliwŃ 

czňŜciŃ jest betoniarnia.  

W zwiŃzku z powyŨszym oraz jako osoba czňsto korzystajŃca z dr·g: Zawiğa, Borkowska, Komuny 

Paryskiej apelujŃ o najkorzystniejszy wariant ulicy nowej Bartla usprawniajŃcy komunikacjň  

w tym rejonie przez poprowadzenie jej przez strefŃ przemysğowŃ, tak aby wylot na ul. ZawiğŃ byğ 

wypoŜrodkowany pomiňdzy wňzğami Zawiğa/Borkowska a Zawiğa/Komuny Paryskiej. 

 

Mieszkanka 

W celu poprawy komunikacji istotne byğoby wprowadzenie ŜcieŨek rowerowych.  

R·wnieŨ, aby zapewniĺ lepszy dojazd do centrum naleŨy przyspieszyĺ budowň ulicy 8 Puğku Uğan·w, 

co pozwoli odciŃŨyĺ okoliczne ulice. 

NaleŨy teŨ pomyŜleĺ o przedğuŨeniu trasy tramwajowej z Czerwonych Mak·w.  

 

Mieszkaniec 

Szanowni PaŒstwo, 

W zwiŃzku z budowŃ drogi zwanej ĂNowa Bartlaò bardzo proszň o rozwaŨň nie innej koncepcji budowy 

trasy tj. idŃcej przez las i ğŃczŃcej siň z drogami na wysokoŜci betoniarni. IstniejŃca tam droga wymaga 

niewielkiej przebudowy, w tym momencie obsğuguje dosğownie kilka zakğad·w pracy, a wykorzystanie 

jej ma sens zar·wno ekonomiczny jak i spoğeczny. 

Poprowadzenie drogi w ten sposób co prawda spowoduje potrzebň wycinki lasu jednak odciŃŨyĺ cağe 

osiedle przy ul. Borkowskiej od uciŃŨliwoŜci nowej drogi, a oszczňdzony pas zieleni moŨe posğuŨyĺ 

mieszkaŒcom w przyszğoŜci jako miejsce do wypoczynku. 

Budowa drogi zgodnie z powstağymi planami sprawi, Ũe cağe osiedle wzdğuŨ ul. Borkowskiej znajdzie 

siň w kleszczach dw·ch bardzo ruchliwych ulic.  

BadajŃ PaŒstwo natňŨenie ruchu w okolicy planowanej inwestycji, wiňc na pewno zdajecie sobie 

sprawň z tego jak to jest duŨy ruch. Puszczenie samochod·w r·wnolegğa drogŃ do Borkowskiej 

spowoduje znaczne podwyŨszenie hağasu w okolicy, a takŨe zwiňkszy poziom lokalnego smogu. 
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Przy proponowanej koncepcji naleŨağoby zastanowiĺ siň nad pozostawieniem pasa drzew 

oddzielajŃcego ulice od blok·w oraz rozwaŨyĺ montaŨ paneli akustycznych. Dodatkowo naleŨy 

zastanowiĺ siň nad zasadnoŜciŃ budowy przeğŃczki z Nowej Bartla do ulicy wewnňtrzna Borkowska.  

Ta przeğŃczka jest zupeğnie niepotrzebna spowoduje tylko sytuacjň, kiedy jadŃcy z Klin·w i wracajŃcy 

od ul. Zawiğej bňdŃ na Ăwariataò pr·bowali skr·ciĺ sobie czas przyjazdu skrňcajŃc w wewnňtrzna 

osiedlowŃ uliczkň, kt·ra jest doŜĺ ruchliwa, jeŜli chodzi o ruch pieszy. Jest to ciŃg komunikacyjny  

do licznych sklepów zlokalizowanych w bloku przy Borkowskiej 3 oraz Lidla. Poprowadzenie przeğŃczki 

wzdğuŨ ww. ulicy spowoduje spadek bezpieczeŒstwa, bňdzie pociŃgağ za sobŃ kolejne koszty w postaci 

oznakowanie i projektowania przejŜĺ dla pieszych oraz zamontowania prog·w zwalniajŃcych wzdğuŨ 

ulicy. Nie wiadomo jak siň bňdzie miağa sytuacja za kilka lat, ale tuŨ przy przeğŃczce znajduje siň teren 

zielony Wsp·lnoty oraz prywatne przedszkole, z kt·rego dzieci zwğaszcza w okresie letnim wychodzŃ 

na czňste spacery. PrzeğŃczka wpğynie na spadek bezpieczeŒstwa dzieci oraz usuwanie czňŜci zielonej 

enklawy otaczajŃcej bloki. 

Co do koncepcji skrzyŨowaŒ wydaje siň ona znacznie sğuszniejsza niŨ przy rondach, gdzie, aby 

przejechaĺ od ŧywieckiej do KobierzyŒskiej naleŨağoby ich pokonaĺ (co prawda jadŃc w prawo) 4,  

co znacznie spowolni juŨ powolny ruch. NaleŨy rozbudowaĺ skrzyŨowania tak, aby pojawiğa siň osobne 

pasy do lewoskrňtu, zar·wno na ulicy skoŜnej oraz Borkowskiej. JeŜli jest to moŨliwe wbrew zağoŨeniom 

projektowym zasadne uŨycie rond wydaje siň przy wyjeŦdzie na ul. KobierzyŒska  

(jadŃc od KobierzyŒskiej i skrňcajŃc w lewo pod g·rkň jest siň ciňŨko wğŃczyĺ do ruchu). 

Ewentualnie tutaj zdecydowanie sprawdziğby siň bezkolizyjny pas do lewoskrňtu, gdzie moŨna  

by wjechaĺ na ZawiğŃ, a dopiero z niej dodatkowy pas wğŃczaĺ siň do ruchu w stronň Borkowskiej. 

Z g·ry dziňkujň za doczytanie do koŒca i pochylenie siň nad wymienionymi wyŨej problemami  

i sugestiami. 

 

Mieszkanka 

Jestem mieszkankŃ bloku przy ulicy Borkowskiej, kt·ry znajduje siň w bezpoŜrednim sŃsiedztwie ulicy. 

Dlatego mam moŨliwoŜĺ obserwowania ruchu ulicznego i widzň, Ũe w godzinach szczytu ï szczególnie 

rano, auta stojŃ w korku prawie do koŒca ulicy. Po poğudniu problem pojawia siň na ulicy zawiğej  

przy skrzyŨowaniu z Borkowska ï tworzŃ siň gigantyczne korki. 

Na ul. Borkowskiej, kt·ra oddziela nasze osiedle od Parku Maĺka i Doroty ï miejsca, gdzie znajdujŃ siň 

place zabaw dla dzieci ï nasze osiedle nie dysponuje specjalnie takimi miejscami, oraz gdzie wiňkszoŜĺ 

mieszkaŒc·w wyprowadza swoich pupili, niejednokrotnie bňdŃ samochody i przejŜcie na drugŃ stronň 

ulicy r·wnieŨ do szkoğy, przedszkoli moŨe napawaĺ szczeg·lnie dzieci i starszych  

czy niepeğnosprawnych lňkiem. Zmniejszenie ruchu na ul. Borkowski na pewno pomogğoby rozwiŃzaĺ 

tň sytuacjň. 

Od poczŃtku, gdy byğy sprzedawane mieszkania byliŜmy informowani, Ũe docelowo planowana jest ul. 

Nowa Bartla, kt·ra miağa odciŃŨyĺ ul. Borkowska. Niestety ruch siň nasila ï budowane sŃ nowe 

mieszkania, zwiňksza siň liczba uŨytkownik·w dr·g, jeŨdŨŃ duŨe auta dostawcze, sprzňt budowlany 

Itp. GenerujŃ one bardzo uciŃŨliwy hağas. ŧeby porozmawiaĺ przez telefon, trzeba latem zamykaĺ okna. 
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Bo jestem zdecydowanie za tym, Ũeby obiecywane od kilkunastu lat NowŃ Bartla wybudowaĺ  

jak najszybciej. 

  

Mieszkaniec 

Niniejszym pragnň wesprzeĺ koncepcjň przebudowy skrzyŨowania ulicy zawiğej ze wzglňdu na:  

ï bardzo duŨy ruch na ul zawiğej, a co za tym idzie Spore utrudnienia na skrzyŨowaniach, 

ï biorŃc pod uwagň rozbudowň osiedli to jest Nowe Kliny czy Ruczaj sytuacja bňdzie jeszcze gorsza, 

ï kompletny brak chodnik·w i ŜcieŨek rowerowych ï koncepcja przebudowy mogğaby rozpoczŃĺ projekt 

budowy ciŃgu chodnik·w i ŜcieŨek rowerowych wzdğuŨ ul. Zawiğej,  

ï ze wzglňdu na Zawiğa Biznes Park i firmy tam znajdujŃce siň poprawi siň r·wnieŨ komunikacja  

z nowymi firmami, co wpğynie na poprawň ich funkcjonowania. 

 

Mieszkaniec 

Jako mieszkaniec Klin·w jestem bardzo zadowolony z faktu trwania przygotowaŒ do przebudowy 

wňzğ·w w ciŃgu ul. Zawiğej oraz budowy nowego dojazdu do os. Pod Fortem obciŃŨajŃcego krňte, 

osiedlowe uliczki, w szczeg·lnoŜci niedostosowanŃ do tak duŨego ruchu oraz do ruchu autobus·w  

ul. Borkowska.  

UwaŨam, Ũe z dw·ch zaproponowanych koncepcji nowych wňzğ·w w ciŃgu ul. Zawiğej (tradycyjny 

skrzyŨowania oraz ronda) LepszŃ opcjŃ jest budowa ronda, kt·re uspokojŃ ruch, a takŨe zdecydowanie 

sprawniej go upğynniŃ. Moje obawy budzi jedynie umiejscowienie rond na styku z ul. BorkowskŃ  

i ul. NowŃ Bartla ï bňdŃ znajdowaĺ siň one blisko siebie, co moŨe doprowadziĺ do wzajemnego 

blokowania siň pojazd·w na tarczach obu rond. MojŃ propozycjŃ, przedstawiono takŨe podczas 

spotkania online, jest przybliŨenie do siebie obu rond i zmiana ich na jednŃ tzw. rondo Ă·semkoweò  

lub Ăbiszkoptoweò ï chodzi o zmianň dw·ch rond w jedno podw·jne, dziňki czemu pojazdy nie bňdŃ siň 

wzajemnie blokowaĺ.  

 

Bardzo podoba mi siň r·wnieŨ alternatywna koncepcja poprowadzenia ul. Nowej Bartla w Ŝladzie 

prywatnej drogi dojazdowej do nieruchomoŜci strefie przemysğowej ï jeŜli jest to pomysğ wykonalny  

oraz jeŜli jego realizacja nie jest znacznie droŨsza od aktualnych plan·w, sŃdzň Ũe byğoby to byğby  

to pomysğ znacznie lepszy ï oba ronda byğyby wtedy odpowiednio od siebie oddalone, natomiast 

dodatkowo nie trzeba by byğo pozbawiaĺ mieszkaŒc·w okolic ulicy Borkowskiej otuliny drzew od strony 

strefy przemysğowej. 

 

ZaleŨnie od przyjňtej trasy przebiegu ul. Nowej Bartla rozumiem, Ũe zostanie na niŃ przeniesiony 

przystanek autobusowy Borkowska i tŃ trasŃ poprowadzony bňdzie ruch autobusowy w kierunku pňtli 

ĂPod Fortemò - w obecnej chwili kilkunastometrowe autobusy nie mieszczŃ siň na zakrňtach  

i skrzyŨowaniach w ciŃgu ulicy Krygowskiego i Borkowskiej, tamujŃc ruch w obie strony, co utrudnia 

poruszanie siň i tak juŨ zakorkowana ul. Borkowska. 
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Od poczŃtku roku szkolnego nowy dojazdy do osiedla stağ siň jeszcze bardziej potrzebny, gdyŨ rodzice 

uczni·w w nowo wybudowanej Szkoğy Podstawowej nr 14 odwoŨŃc swoje pociechy na zajňcia  

w godzinach szczytu dodatkowo korkujŃ ulica Borkowska. 

 

Mieszkanka 

Zwracam siň z proŜbŃ o wykonanie nastňpujŃcych prac zmierzajŃcych do poprawy komunikacji  

i bezpieczeŒstwa mieszkaŒc·w Klinów w okolicach ul. Zawiğej, Borkowskiej, nowej Bartla:  

1. Budowň chodnik·w i ŜcieŨki rowerowej wzdğuŨ cağej ul. Zawiğej od ul. 8 Puğku Uğan·w  

do ulicy ul. Skotnickiej. 

2. PrzedğuŨenie ul. Bartla w kierunku ul. Zawiğej przez strefň przemysğowŃ (obok cementowni) 

i poğŃczenie obu ulic rondem. 

3. PoğŃczenie ul. Borkowskiej z ZawiğŃ rondem. 

4. Wybudowanie rond na skrzyŨowaniu ulic Zawiğej z ŧywieckŃ, SkoŜnŃ, Komuny Paryskiej, 

KobierzyŒskŃ, SkotnickŃ. 

5. NiepoğŃczenie ul. Bartla z Komuny Paryskiej, budowa nowej zajezdni. 

5. Budowa tramwaju do pňtli w Borku Falňckim oraz na Czerwonych Makach ï 2 linie. 

6. PoğŃczenie Klin·w z SKA w Opatkowicach poprzez budowň ciŃgu pieszo-rowerowego i poğŃczenia 

autobusowego. 

7. Przebudowa kanalizacji opadowej na ul. Zawiğej przy okazji przebudowy skrzyŨowaŒ w tym rejonie. 

 

Mieszkaniec 

Jestem mieszkaŒcem Borkowskiej.  

Proszň o zmianň i przesuniňcie ulicy Nowej Bartla w stronň czňŜci przemysğowej. Drzewa rosnŃ  

w miejscu, gdzie planowana jest budowa ulicy sŃ naturalnŃ osğonŃ od strefy przemysğowej  

i sŃ niezbňdne do zapewnienia nam komfortu Ũycia.  

JednoczeŜnie lokalizacja ulicy nie pomoŨe w rozwiŃzaniu kork·w na Klinach. A bliskoŜĺ rond 

planowanych w okolicy Lidla jeszcze bardziej zablokuje przepustowoŜĺ ulicy Zawiğej. JednoczeŜnie 

wnoszň o planowanie ulicy o wiňkszej przepustowoŜci w okolicach obwodnicy poğudniowej Krakowa. 

Tylko taka opcja ma sens i naprawdň moŨe udroŨniĺ ruch na Klinach. 

 

Mieszkanka  

W dobie ciŃgğej rozbudowy osiedla Kliny oraz otwarcia nowej szkoğy, mamy tylko dwie gğ·wne drogi 

dojazdowe - ul. Komuny Paryskiej oraz ul. BorkowskŃ. W godzinach szczytu czňsto dochodzi  

do paraliŨu tych dr·g, a wyjazd z osiedla zajmuje kilkanaŜcie minut, dlatego niezbňdna jest budowa 

Nowej Bartla i w tym miejscu nie rozumiem, dlaczego mieszkaŒcy ul. Komuny Paryskiej majŃ byĺ 

bardziej poszkodowani, poniewaŨ przed naszymi oknami mamy wğaŜnie drogň, a dziňki budowie Nowej 

Bartla jest szansa, Ũe ruch rozğoŨy siň proporcjonalnie na 3 drogi. 

Konieczna jest r·wnieŨ pilna przebudowa nastňpujŃcych skrzyŨowaŒ wzdğuŨ ul. Zawiğej, kt·ra wğaŜciwie 

jest sparaliŨowana przez korki: 
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1. Borkowska - Forteczna najlepsze byğoby rondo lub zmiana pierwszeŒstwa, w tej chwili z uwagi 

na pierwszeŒstwo skrňtu w kierunku Zakopianki kierowcy omijajŃ ZawiğŃ i tak skracajŃ sobie 

drogň. 

2. Borkowska - Zawiğa (rondo). 

3. Komuny Paryskiej - Zawiğa (rondo). 

4. KobierzyŒska - Zawiğa (rondo). 

Dodatkowo chciağam zwr·ciĺ szczeg·lnŃ i uwagň na ul. Komuny Paryskiej, gdzie obowiŃzuje 

ograniczenie prňdkoŜci do 30 km/h. Tego ograniczenia nikt nie respektuje, warto byğoby zastosowaĺ 

obustronne azyle drogowe, aby pohamowaĺ uğaŒskŃ fantazjň kierowc·w. Na ma co liczyĺ na kulturň 

jak w Niemczech czy we Francji. 

 

Mieszkaniec 

Zwracam siň z postulatem o poprowadzenie ulicy Nowej Bartla przez tereny przemysğowe 

zlokalizowane obok osiedla Kliny Borkowskie.   

Wszystkie argumenty za przyjňciem takiego rozwiŃzania zostağy przedstawione w wideo konsultacji 

przez pana projektanta, pana radnego i mieszkaŒc·w.  

W mojej opinii rozwiŃzanie to jest duŨo korzystniejsze dla wszystkich. 

1. Zachowany pas zieleni bňdzie m·gğ dalej chroniĺ osiedle od bardzo uciŃŨliwej, gğoŜnej firmy 

produkujŃcej baton. 

2. Budowa dw·ch rond obok siebie na ulicy Zawiğej w opinii samego specjalisty od projektowania 

dr·g nie jest dobrym rozwiŃzaniem.  

3. Poprowadzenie drogi przez tereny przemysğowe przyniesie korzyŜci dla tamtejszych firm. 

 

Mieszkaniec 

Wyciňcie drzew spowoduje obniŨenie wartoŜci mieszkania. Brak spokoju momencie budowy drogi. 

 

Mieszkaniec 

Jestem absolutnie przeciwko wycince lasku przy ul. Korpala i przeprowadzeniu tam drogi ĂNowa Bartlaò 

w jakiejkolwiek formie. 

 

Mieszkanka 

Zwracam siň z proŜbŃ o zmianň decyzji dotyczŃcej Wycinki lasu dla potrzebuje nowy drogi. Jestem 

mieszkankŃ bloku przy ul. Borkowskiej (...), zielona okolicy osiedla jest czymŜ absolutnie koniecznym, 

Zwğaszcza przy tej iloŜci mieszkaŒc·w w okolicy.  

Potrzebujemy (my mieszkaŒcy) obszar·w zielonych jako miejsce rekreacji i wytchnienia, obcowania  

z przyrodŃ tym jakŨe zagňszczonym terenie. Nie wyobraŨam sobie, Ũeby byğo ich mniej.  

DuŨa iloŜĺ mieszkaŒc·w posiada psy i jest to doskonağe miejsce do ich wyprowadzania  

bez koniecznoŜci przemieszczania siň gdzieŜ dalej. Chodzi r·wnieŨ o cağŃ r·wnowagň organizmu  

w Ũywych, oczyszczanie powietrza ze smogu (ogromny problem Krakowa). 

Z tego co m·wiŃ specjaliŜci, droga w tym miejscu nie pomoŨe rozğadowaĺ kork·w.  
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NaleŨağoby siň zastanowiĺ nad zaprzestanie masowego zabudowywania Krakowa i ochrony kaŨdego 

drzewa czy powierzchni zielonych. 

 

Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na poprawň komunikacji w ciŃgu ulicy zawiğej poprzez rozbudowň ww. skrzyŨowaŒ, 

jeŨeli miağoby siň to odbyĺ kosztem mağego lasku miňdzy osiedlem przy ul. Borkowskiej a ulicami  

M. Korpala i W. Krygowskiego. 

 

Nie wyobraŨam sobie, Ũeby nas mieszkaŒc·w pozbawiĺ tego skrawka zieleni. A co z ŨyjŃcymi  

tam zwierzňtami? ŧyjŃ tam jeŨdŨň, kuny, ğasice, wiewi·rki i ptaki. Stanowcze NIE wycinkŃ!!! 

 

Mieszkanka 

Jestem przeciwna plan poprawy komunikacji w ciŃgu ulicy zawiğej, jeŜli nastŃpiğaby jakakolwiek 

ingerencja i naruszenie stanu lasu, kt·ry znajduje siň w okolicy tych ulic.  

Las speğnia swojŃ funkcjň jako miejsce, gdzie tutejsi mieszkaŒcy mogŃ spacerowaĺ ze swoimi psami, 

a dzieci majŃ moŨliwoŜĺ jazdy na rowerze (uksztağtowanie terenu tuŨ przy placu zabaw traktowane jest 

jako tor jazdy). Las jest to r·wnieŨ ostatnio przestrzeniŃ zielono nienaruszonŃ przez czğowieka, kt·rŃ 

kt·ra pozostağa mieszkaŒcom osiedla Kliny ï Zacisze i kt·ra traktowana jest to jakŃ barierň chroniŃcŃ 

przed zgieğkiem dochodzŃcym z wiňkszych ulic i Wpğywa na lepszŃ atmosferň panujŃcŃ wŜr·d 

mieszkaŒc·w.  

Proszň o rozpatrzenie innych moŨliwoŜci poprawy komunikacyjnej 

 

Mieszkanka 

Moim zdaniem ul. Nowa Bartla nie ma sensu zwğaszcza przed ukoŒczeniem ul. 8 Puğku Uğan·w  

i udroŨnieniem ul. Zawiğej. 

UwaŨam, Ũe lepszym rozwiŃzaniem byğoby poğŃczenie ul. Anny Szwed-śniadowskiej lub nowej czňŜci 

ul. Michağa Korpala z ul. ZakopiaŒska i obwodnicŃ. 

JednoczeŜnie sŃdzň, Ũe dalsza rozbudowa osiedli w tym rejonie bez rozbudowy lub dostosowania 

infrastruktury drogowej znacznie pogorszyĺ sytuacjň mieszkaŒc·w. Z tego wzglňdu oraz z powod·w 

ekologicznych ograniczenie powierzchni uŨytku ekologicznego jest dla nas krzywdzŃce. 

 

Mieszkanka 

Kategorycznie nie zgadzam siň na wycinkň lasku przy ulicy Borkowskiej. 

 

Mieszkaniec 

Nie wyraŨam zgody na wycinkň drzew. 

 

Mieszkanka 
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Nie wyraŨam zgody na budowň ulicy Nowej Bartla - gdyŨ wiŃzağoby siň to z wycinka drzew ï 

oddzielajŃcych nasze osiedle od fabryki dom·w - emitujŃcych byğy. Dodatkowy hağas, spaliny ï 

uniemoŨliwia poparcie przeze mnie i mojŃ rodzinň tego projektu. 

 

Mieszkaniec 

Jestem przeciwny wycinkň drzew, kt·re stanowiŃ naturalnŃ izolacjň przed hağasem, jaki powstaje  

od istniejŃcych zakğad·w. NaleŨy rozwaŨyĺ budowň drogi w bliskim sŃsiedztwie istniejŃcych zakğad·w, 

aby zminimalizowaĺ poziom hağasu od budynk·w wielorodzinnych. Budowa drogi w sŃsiedztwie 

budynk·w mieszkalnych moŨe stanowiĺ niebezpieczeŒstwo przed przypadkowym wtargniňcie zwierzŃt 

(psów), dzieci na ruchliwŃ drogň. Maksymalny odsuniňcie jezdni od zabudowaŒ mieszkalnych  

na pewno wpğynie na bezpieczeŒstwo mieszkaŒc·w, a na pewno uchroni przed nierozwaŨnymi 

kierowcami, kt·rzy mogŃ straciĺ kontrolň nad pojazdem i potrŃciĺ pieszych na chodniku. 

 

Mieszkaniec 

Jestem razy zdecydowanie przeciwny budowie drogi nowej Bartla wy proponowanym obecnie 

przebiegu. Przypomnň, Ũe Miastu 10 lat temu po protestach i argumentach mieszkaŒc·w odstŃpiğ  

od budowy w takiej formie.  

Obecna propozycja jest wierna poprzedniej (kopiuj-wklej) poniewaŨ przez 10 lat Miasto nie znalazğo 

innych propozycji to my, mieszkaŒcy proponujemy przebieg przez strefň przemysğowŃ miňdzy 

betoniarniami. 

 

Mieszkaniec 

Nie zgadzam siň na likwidacjň teren·w zielonych, bezsensownŃ budowň dr·g przez osiedle Kliny.  

Nie po to kupiğam to mieszkanie, abym wybudowano mi pod blokiem Ăautostradňò 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na wyciňcie lasku i poprowadzenie ulicy w tym miejscu.  

Las chroni nas przed zanieczyszczeniami i hağasem z betoniarni. KupujŃc mieszkanie tym osiedlu  

w planach nie byğo w tym miejscu ulicy, jest to oszukanie nas i faworyzowanie dewelopera i przyszğych 

mieszkaŒc·w z osiedli poniŨej.  

Ulica jest niebezpieczna hağaŜliwa i zanieczyszcza. Bňdň czynnie protestowaĺ! 

 

Mieszkanka 

Jestem przeciwna wycinaniu lasu na ulicy Borkowskiej.  

Las peğni funkcjň ochronnŃ przed hağasem i pyğem z betoniarni. Jest teŨ miejscem spacer·w dla os·b 

mieszkajŃcych na osiedlu.  

Ten pas zieleni jest wartoŜciŃ dodanŃ dla gňsto zabudowanego osiedla.  

Znacznie bardziej rozsŃdna opcjŃ byğoby wytyczenie planowanej ulicy Nowa Bartla wzdğuŨ istniejŃcej 

drogi pomiňdzy zakğadami (za Attic). 
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Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na wycinkň lasu przy ul. Borkowskiej. 

 

Mieszkanka 

Jestem za pozostawieniem lasku na skrzyŨowaniu ul. Krygowskiego z Korpala.  

Rozbudowa - nowa droga - przy Krygowskiego i Korpala nie rozwiŃŨe problemu nadmiaru 

samochodów. 

 

Mieszkanka 

Poprawa komunikacji na Klinach jest niewŃtpliwie bardzo potrzebna, ale nie kosztem wyciňcia lasku.  

ZieleŒ jest potrzebna! 

 

Mieszkanka 

Nie zgadzam siň z obecnym projektem ulicy nowa Bartla, poniewaŨ zostanie ona wybudowana zbyt 

blisko blok·w mieszkalnych. Droga ta powinna zostaĺ wybudowana za cementownie. Wybudowanie  

jej zgodnie z obecnym projektem spowoduje koniecznoŜĺ wyburzenia Zieleniaka oraz wyciňcie pasa 

zieleni oddzielajŃcego od hağaŜliwej i tak cementowni. 

JeŜli drzewa zostanŃ wyciňte, to hağas cementowni bňdzie jeszcze bardziej uciŃŨliwe i dojechağa z ulicy, 

kt·rego nawet ekrany nie wycisza o ile w og·le bňdŃ planowane do zainstalowania. Ponadto na osiedlu 

jest bardzo duŨo mağych dzieci, kt·rych bezpieczeŒstwo zostanie zagroŨona. PrzeprowadzajŃc siň  

na os. Kliny zwracağam uwagň na zielone tereny, kt·re sŃ w tym momencie zagroŨony. Miağam 

mieszkaĺ w zielonej okolicy, a nie na skrzyŨowaniu dr·g. 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na budowň drogi, kt·ra i tak nie rozwiŃŨe problemu kork·w w tej czňŜci dzielnicy. 

A przyczyni siň to do wycinki zieleni i zanieczyszczeniu powietrza. 

 

Mieszkanka  

Nie zgadzam siň na likwidacjň pasa zieleni! 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na wycinkň drzew, za kt·rymi znajduje siň fabryka. JuŨ jest problem na osiedlu  

z pakowaniem aut, zabranie kawağka parkingu pozbawiĺ cağkowicie moŨliwoŜci parkowania.  

NaleŨy rozwaŨyĺ budowň drogi przy betoniarni, a nie przed oknami mieszkaŒc·w, gdzie auta bňdŃ 

jeŦdziĺ 24h/dobň.  

Wszyscy mieszkaŒcy majŃ dzieci (na osiedlu sŃ duŨe szkoğy). Budowa drogi przy samym bloku 

stanowiğa bňdzie niebezpieczeŒstwo dla dzieci. 

 

Mieszkanka  

Park leŜny Kliny jest potrzebny mieszkaŒcy sŃ do ochrony przed smogiem i dla bezpieczeŒstwa dzieci.  



 48 

Przeciňcie drogŃ dziağki 186/40 nie rozwiŃŨe problemu z dojazdem i korkami. 

 

Mieszkanka 

WyraŨam sprzeciw przeciw ingerencji w las na wprost od ulicy Krygowskiego za drogŃ. OdciŃŨeniem 

dla ulicy Krygowskiego/Bartla jest moŨliwe za pomocŃ poğŃczenia nowych osiedli (Harmonia)  

z poğudniowŃ obwodnicŃ. 

Rozbudowa drogi Krygowskiego/Bartla nie rozwiŃŨe problemu z korkami, bo ruch i tak bňdzie 

poprowadzony do skrzyŨowania koğo przystanku Kliny Zacisze. 

Istnieje takŨe moŨliwoŜĺ rozbudowy ulicy Komuny Paryskiej w kierunku koŜcioğa, a nie niszczŃc przy 

okazji lasu, kt·ry dla mieszkaŒc·w okolicy peğni bardzo waŨnŃ funkcjň. 

 

MieszkaŒcy  

WyraŨamy sprzeciw wobec budowy ulicy Nowa Bartla. Ulica Nowa Bartla naruszy homeostazň 

przyrodniczŃ osiedla, w kt·rej zadomowione sŃ zwierzňta i roŜliny objňte ochronŃ np. dziňcioğ duŨy, 

dziňcioğ zielony, ryj·wka i inne, pozbawi mieszkaŒc·w dostňpu bezpoŜredniego do teren·w zielonych, 

doprowadzi do zuboŨenia przyrodniczego osiedla, negatywnie wpğynie na architekturň krajobrazu  

i obniŨy komfort Ũycia mieszkaŒc·w.  

Dbanie o tereny zieleni i ich zabezpieczenie powinno byĺ obowiŃzkiem Miasta, pozbawianie 

mieszkaŒc·w bezpoŜredniego dostňpu do terenu w zielonych zagraŨa ich zdrowiu fizycznemu  

i psychicznemu. 

 

Mieszkanka 

Zwracam siň z proŜbŃ ï wnioskiem o odstŃpienie od planu wyciňcia pasa zieleni ï tak zwanego lasku 

przy ul. Borkowskiej, majŃcej daĺ teren pod budowň odcinka nowej drogi ï ul. ĂNowa Bartlaò. 

Prowadzenie ruchu drogowego ï wprost Ădo okienò mieszkaŒc·w czňŜci rozbudowanie naszego 

osiedla - to obniŨenie warunk·w naszego zamieszkania, w stosunku do wyboru tego miejsca, z kt·rego 

myŜlŃ dokonywaliŜmy zakupu mieszkaŒ przy ul. Borkowskiej.   

 

Mieszkanie 

Nie zgadzam siň na likwidacjň pasa zieleni! 

 

Mieszkaniec  

Proponowane rozwiŃzania przebudowy ulicy Zawiğej nie poprawia sytuacji komunikacyjnej 

mieszkaŒc·w osiedli poğoŨonych na krakowskich Klinach. Od kilkunastu lat ulice: KobierzyŒska, 

SkoŜna, Forteczna, Borkowska sŃ ulicami, kt·rymi do Krakowa wjeŨdŨajŃ i wyjeŨdŨajŃ mieszkaŒcy 

okolicznych miejscowoŜci. (Wystarczy stanŃĺ sobie w godzinach szczytu na skrzyŨowaniu Borkowska/ 

Forteczna/Korpala).  

Proponowane rozwiŃzania w postaci skrzyŨowaniu o ruchu od okrňŨnym nie tylko nie poprawia sytuacji, 

lecz jŃ tylko pogorszŃ. SkrzyŨowania te sğuŨŃ do spowolnienia ruchu drogowego i poprawy 
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bezpieczeŒstwa a nie do poprawy pğynnoŜci ruchu. Czemu miağaby sğuŨyĺ projektowania ulica  

tzw. Nowa Bartla opr·cz wyciňcia lasu?  

To chyba jest tylko w gğowach projektant·w tego rozwiŃzania. Wg. mnie doraŦnym rozwiŃzaniem  

na tŃ chwilň jest budowa skrzyŨowanie z sygnalizacjŃ ŜwietlnŃ i lewoskrňtami. 

 

Mieszkaniec 

1. Ograniczenie wjazdu do Krakowa dla os·b rozliczajŃcych siň w Krakowie a mieszkajŃcy (studenci) 

poprzez wprowadzenie opğat (jedno wjazdowych). 

2. Stworzenie miejsc parkingowych ĂmieszkaŒcaò. 

3. PrzyğŃczenie osiedli (poniŨej ul. Krygowskiego w kierunku obwodnicy) w ciŃgu tejŨe obwodnicy. 

4. Nie popieram wniosku o jakiekolwiek wycinanie naszego lasku!!! 

 

Mieszkanka 

Sprzeciwiam siň wycinkŃ lasku przy ulicy Borkowskiej. Kategoryczny sprzeciw 

 

Mieszkanka 

WyraŨam sprzeciw przeciwko budowie drogi nowa Bartla majŃcej biegnŃ pomiňdzy budynkami 

mieszkalnymi a osiedlowym lasem. Las jest jednym z niewielu juŨ miejsc zielonych na osiedlu.  

My jako mieszkaŒcy nie zgadzamy siň na likwidacjň teren·w zielonych 

 

Mieszkaniec 

Popieram ideň poprawy komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej, jednak jestem przeciwny wszelkim 

wariantom wiŃŨŃcym siň z czňŜciowym lub cağkowitym wyciňciem lasu rosnŃcego pomiňdzy osiedlem 

przy ul. Borkowskiej, a ulicami Krygowskiego i Korpala. 

 

Mieszkanka 

WyraŨam zgodň na budowň ulicy ñNowa Bartlaò w przypadku utrzymania zieleni, wiňkszej czňŜci lasku 

przy ul. Borkowskiej, tj. przy osiedlu znajdujŃcym siň na ul. Borkowska. Lasek jest niezbňdny  

dla ekologicznego funkcjonowania mieszkaŒc·w. W przypadku cağkowitego wyciňcia lasku takiej zgody 

nie wyraŨam. 

 

Mieszkanie 

W mojej opinii budowa nowej drogi, tj. Nowa Bartla nie wpğynie w znaczŃcy spos·b na poprawň 

komunikacji w okolicy.  

UwaŨam, Ũe lepiej byğoby zagospodarowaĺ ten teren jako park. 

 

Mieszkanka 

Jestem absolutnie przeciw wycince lasku przy ul. Borkowskiej. ZieleŒ miňdzy blokami jest niezbňdna. 

W lesie zamieszkujŃ r·Ũne gatunki ptak·w. Las jest Ŧr·dğem wytwarzanego przez roŜliny tlenu.  

Za ogrodzeniem jest cementownia, stwarza teŨ dodatkowŃ ochronň dla mieszkaŒc·w. 
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Mieszkanka 

W peğni popieram projekt poprawy komunikacji w ciŃgu ulicy Zawiğej poprzez rozbudowň skrzyŨowaŒ 

wraz z budowŃ ulicy Nowa Bartla.  

JeŜli chodzi o budowň ulicy nowa Bartla wnoszň o przyjňcie wariantu oszczňdzajŃcego teren zielony 

tzn. lasek z placem zabaw dla dzieci. To r·wnieŨ jest bardzo waŨne dla mieszkaŒc·w miejsce na mapie 

osiedla, na kt·rym mieszkajŃ gğ·wnie mğode rodziny z dzieĺmi. 

 

Mieszkanka  

Nie zgadza siň na wycinkň lasku przy ul. Borkowska. Absolutny sprzeciw.  

 

Mieszkanka  

UwaŨam, Ũe takie natňŨenie rond nie usprawni ruchu, a wrňcz z powoduje jeszcze wiňksze problemy  

i zakorkowanie wszystkich ulic dookoğa. 

 

Mieszkanka 

Jestem za zachowaniem pasa zieleni miňdzy placem ul. Korpala, a BorkowskŃ, gdyŨ jest to lasek, kt·ry 

wycisza hağas z pobliskiej betoniarni i wypğywa na jakoŜĺ Ũycia mieszkaŒc·w tej okolicy. Zachowajmy 

charakter tzw. Kliny-Zacisze. Nie popieram wycinki lasów i ğŃk! I tworzenia sztucznych ogródków, skoro 

juŨ mamy naturalne. 

 

Mieszkanie 

Jestem przeciwny ingerencji w las i tereny zielone. UwaŨam, Ũe budowa tej drogi nie przyniesie 

oczekiwanych rezultat·w a zmiany Ŝrodowiskowe bňdŃ nieodwracalne. 

 

Mieszkanie  

Ja niŨej podpisany mieszkaniec Krakowa nie zgadzam siň na wycinkň drzew, zwiŃzanŃ z rozbudowŃ 

skrzyŨowaŒ i ulic. UwaŨam za bezcelowe i szkodliwe dla osiedla, miasta oraz mieszkaŒc·w wycinanie 

zieleni. 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na wyciňcie tego nie duŨego terenu zieleni tak bardzo potrzebnego mieszkaŒcom 

osiedla, tym bardziej, Ũe nie rozwiŃŨe to problem·w komunikacyjnych. 

NaleŨy rozwaŨyĺ przeprowadzenie nowej drogi w innym miejscu, z dala od zabudowaŒ. Na pewno 

znajdzie siň lepsze rozwiŃzanie. 

 

Mieszkanka i Mieszkaniec (treŜĺ taka sama) 

WyraŨam sprzeciw planowanej drodze ulica ĂNowa Bartlaò. Taka ulica w Ũaden spos·b nie rozwiŃŨe 

problem·w komunikacyjnych na Klinach. Kolejna droga prowadzŃca do permanentnie zakorkowanej 

ulicy zawiğej niczego nie poprawi.  
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Planowana wycinka terenu zielonego stoi w zupeğnej sprzecznoŜci z wczeŜniejszym planem 

zagospodarowania, w kt·rym lasek ten miağ pozostaĺ nienaruszonym terenem zielonym, kt·ry 

odgradza osiedle Kliny od strefie przemysğowej. Naruszenie tej strefy spowoduje jej degradacjň  

a finalnie jej usuniňcie. To fatalny projekt, kt·ry Kliny Zacisze na ma zamieniĺ w zabetonowany obszar 

Krakowa. 

 

Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na likwidacjň pasa zieleni! 

 

Mieszkaniec 

Protestuje wobec wycinki lasu pod rozbudowň skrzyŨowanie przy ulicy Bartla, Michağa Korpala, 

Krygowskiego. Wyciňcie las·w powoduje zwiňkszenie zanieczyszczeŒ powietrza oraz nadmierne 

natňŨenie ruchu samochodowego.  

Proszň o rozwaŨň nie innych wariant·w rozbudowy dr·g i skrzyŨowaŒ. 

 

Mieszkaniec 

Jestem przeciwny budowie ul. Nowa Bartla.  

Jako taks·wkarz zaobserwowağem, Ũe z jakiegoŜ powodu mieszkaŒcy osiedla przy ul. Bartla,  

Szwed-śniadowskiej, itd. wyjeŨdŨajŃ tylko ul. Borkowska na ul. Komuny Paryskiej ruch jest duŨo 

mniejszy. Ponadto ul. Borkowska jest ulubionŃ drogŃ do objeŨdŨania kork·w na ul. ZakopiaŒskiej. 

Poza tym budowa kolejnego skrzyŨowania z ul. ZawiğŃ na odcinku okoğo 100 m moim zdaniem przyczyni 

siň do zwiňkszenia kork·w na ul. Zawiğej. 

PodsumowujŃc: ul. Nowa Bartla nie rozwiŃŨe problemu korków na ul. Zawiğej., SkoŜnej, ŧywieckiej  

i Borkowskiej. Doprowadzi to tylko do zwiňkszenia ruchu pojazd·w objeŨdŨajŃcych korki na obwodnicy 

i ul. ZakopiaŒskiej. Przez co my mieszkaŒcy zostaniemy zmuszeni do wdychania kolejnych ten spalin, 

które z kurzem z betoniarni zdrowe na pewno nie bňdŃ! 

 

Mieszkaniec 

Zdecydowanie NIE dla drogi ĂNowa Bartlaò, kt·ra miağaby przebiegaĺ przez pas zieleni przy ulicy 

Korpala. NIE dla jakiejkolwiek wycinki drzew! 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na usuniňcie pasa zieleni przy ul. Krygowskiego, w celu wbudowania drogi.  

UwaŨam, Ũe to rozwiŃzanie nie poprawi obecnej sytuacji, a my jako mieszkaŒcy stracimy tereny zielone, 

których bardzo brakuje. 

 

Mieszkaniec 

WyraŨam zdecydowanŃ dezaprobatň odnoŜnie pomysğu wyciňcia lasu koğo betoniarni ze wzglňdu  

na to, iŨ znaczŃco redukuje on hağas dochodzŃcy z plac·wki. 
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Mieszkanka 

Nie zgadzam siň na zniszczenie lasu przy ulicy Borkowskiej i w jego miejsce zbudowania drogi 

samochodowej i drogi tramwajowej. 

 

Mieszkanka 

WyraŨam sprzeciw wobec budowy ulicy Nowej Bartla wy obecnej propozycji i likwidacji czňŜci lasku 

oraz pasa zieleni. 

 

Mieszkanka  

Nie zgadzam siň na wyciňcie pasa zieleni na ul. Borkowski i lasku. Zrobienie ruchliwej ulicy i ŜcieŨki 

rowerowej przed oknami to skandal.  

Te parň drzew oddziela nas od betoniarni. Wasza propozycja mieszkania w betonie, w smrodzie  

i hağasie jest bezduszna i nieludzka. Dlatego absolutnie siň na niŃ nie zgadzam. Jak moŨna niszczyĺ 

zieleni, ptaki i zwierzňta. Jak komuŜ jest ciasno i niewygodnie to niech siň wyprowadzi i zamieszkana 

na pustyni betonowej. 

 

Mieszkanka 

Nie wyraŨam zgody na wyciňcie lasku przy ul. Borkowskiej. Lasek ten jest jedynŃ ochronŃ osiedla przed 

hağasem i pyğami z pracujŃcej zanim betoniarni. 

 

Mieszkaniec 

Nie wyraŨam zgody na wyciňcie lasu, nie zmniejszy to korku na ul. Zawiğej. 

 

Mieszkaniec 

Lasek to naturalna ochrona przed zakğadami przemysğowymi, hağasem i pyğem, wiňc wyraŨam sprzeciw 

wyciňciu. 

 

Mieszkanka 

Rozbudowa drogi jak najbardziej, ale nie kosztem lasku.  

Lasek powinien byĺ zachowany. 

 

Mieszkanka 

Protestuje wobec przebudowy ul. Michağa Korpala, budowie ronda/skrzyŨowania w naszym 

sŃsiedztwie, ustawienia ekranu w dŦwiňkochğonnych przed naszymi domami oraz Wycinki lasu, który 

stanowi naturalny ekosystem, jest miejscem naszego odpoczynku i barierŃ wobec ekspansywnej 

dziağalnoŜci czğowieka. 

 

1. Inwestycja wpğynie na zwiňkszenie ruchu samochodowego w okolicy, co zagroziĺ bezpieczeŒstwu 

(piersi, w tym dzieci) i spokojowi mieszkaŒc·w (hağas), a takŨe wpğynie negatywnie na zdrowie oraz 

Ŝrodowisko naturalne (spaliny). 
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2. Ekrany dŦwiňkochğonne nie zniwelujŃ cağego hağasu, a ograniczonŃ widocznoŜĺ  

oraz zacienione dodatkowo naszej posesje. 

3. Wycinanie lasów jeszcze bardziej zuboŨy odsetek teren·w zielonych Krakowa; Kliny walczŃ  

o pozostanie zielono dzielnicŃ ï inicjatywa ĂZielony Klinyò ï kt·rŃ popieram. 

4. Inwestycja spowoduje obniŨenie wartoŜci naszych nieruchomoŜci (bňdziemy de facto mieszkaĺ 

przy ruchliwym skrzyŨowaniu). 

Proszň o innŃ koncepcjň rozbudowy drogi.  

 

Mieszkanka 

ProtestujŃ wobec wycinki lasu pod rozbudowň skrzyŨowaŒ przy ulicy Bartla, Michağa Korpala, 

Krygowskiego. Wyciňcie lasu spowoduje zwiňkszenie zanieczyszczeŒ powietrza oraz nadmierne 

natňŨenie ruchu samochodowego. 

Proszň o rozwaŨň nie innych warunk·w rozbudowy dr·g i skrzyŨowaŒ. 

 

Mieszkaniec 

Sprzeciwiam siň wycinkň drzew przy ulicy Borkowskiej z powodu ochrony przed betoniarnie i zakğadami 

przemysğowymi. StanowiŃ one jedynŃ barierŃ ochronnŃ przed zanieczyszczeniami. 

 

Mieszkaniec 

UwaŨam, Ũe budowa ulicy o nazwie nowa Bartla jest pomysğem absurdalnym. Ulica przebiegaĺ ma 

przez lasek znajdujŃce siň pomiňdzy ul. Korpala a osiedle przy ulicy Borkowskiej. Powod·w by tak 

myŜleĺ jest kilka: jednym z najwaŨniejszych jest to, Ũe teren·w zielonych jest w Krakowie coraz mniej.  

Nie potrzeba wielkiej wiedzy, aby znaĺ fakt, Ũe jest to naturalna bariera przed wysokimi temperaturami. 

Jest to miejsce, gdzie wielu mieszkaŒc·w osiedla wychodzi ze swoimi pupilami na spacer. Betonowanie 

kolejnego miejsca wpğynie negatywnie na odpğyw w·d po ulewach. Nowa ulica stanie siň r·wnieŨ 

kolejnym niebezpiecznym miejscem, poniewaŨ znajdowaĺ siň bňdzie blisko blok·w. R·wnieŨ waŨnym 

argumentem jest to, Ũe biorŃc pod uwagň polski system budowa trwaĺ bňdzie dğugimi latami. 

 

Mieszkaniec  

Uprzejmie proszň o przeanalizowanie przesuniňcia przebiegu ul. Nowej Bartla z planowanego 

przebiegu wzdğuŨ blok·w na Borkowskiej w pasie zielonym zieleni przy strefie przemysğowej  

na przebieg przez Ŝrodek tej strefie, tak aby planowany wylot znalazğy siň na zawiğej w okolicy numeru 

57, 58 budynków.  

Taki przebieg pozwoli: 

- oszczňdziĺ wiňcej zieleni, zwğaszcza tej kluczowej dla mieszkaŒc·w blok·w, 

- odsunŃĺ planowane wňzğy na zawiğej dla ulic Borkowska i Nowa Bartla co lepiej rozğaduje ruch. 

Dodatkowym usprawnieniem w tym rejonie bňdzie:  

ï rondo na skrzyŨowaniu Komuny Paryskiej/Zawiğa,  

ï w ğŃczenie Komuny Paryskiej w okolicy szkoğy/koŜcioğa do ulicy Bartla z pominiňciem przejazdu przez 

osiedle (aktualnie to ulica nie wykorzystuje swojego potencjağu przez dwa powyŨsze punkty). 




